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Simer d.o.o., Ipavčeva,22, Celje tel.: 03/42 55 800; in|o@simer.si
P.E. Ljubljana, Brnčičeva?, Ljubljana tel.: 01/563 34 38; SBner|j@simer.si
P.E. Koper, Ferrar tel.: 05/630 10 2 <p@simer.si

ŠTEVILK A

( ( (»  0 8010  2 7 )

www.simer.si
spomladanski popust
na PVC- elemente do 12% 
na okna FUTURA do 8%!! !

PVC, ALU/PVC, ALU 
OKNA IN VRATA

Zadruga mozirje

CENJENE STRANKE 
OBVEŠČAMO, DA 
SPREJEMAMO NAROČILA 
ZA DOBAVO, KI BO V PETEK 11. maja 2007

JARKICE RJAVE 5,20 EUR/kom 
inGRAHASTE 0-246,13 sit)

Jarkice bodo stare 18 tednov,
naročila zbiramo do 10. maja 2007 v poslovalnici.

Do 8 . maja 2007 sprejemamo 
tudi naročila za

BELE PIŠČANCE (cca 1 kg)
2 .6 0  EUR (623,06 SIT)

in
PURANE 5-6 ted. (cca 1,8 - 2 kg)

9 .6 0  EUR (2.300,54 SIT)

Dobava bo 9 . maja 2007

c  s
m o s t i .

A v t o š o l a JRELAXJ R E L A X ®

M o z i r j e ,  Savinjska cesta 9/b, tel.: 03/837-08-90 j

Vpisi vsak dan na telefon 0 4 1 -2 2 7 -1 3 3
Ir E LA X -ovo posojilo © 0 
I do 24 mesecev!
I Uredite vse na avtošoli
I POUČUJEMO MLADOSTNIKE 
I STAROSTI 16,5 LET ZA VOŽNJO 
IS SPREMLJEVALCEM

T e č a j  C P P  1 4 . 5 .  o b  1 7 . 0 0

R E L A X , avtošola z intenzivnim usposabljanjem

N A T U R A
a jm r t f io te f

Tel. št. 03 837 04  00  
in modra tel. št. 080 /98-77

S t a l n a  p o n u d b a
- ribe: postrvi, tuna
- teletina
- beluši
- razne hladne solate 
-juhe...

M a j s k a  p o n u d b a

- Špargljeva kremna juha
- Šparglji na maslu s panceto
- Polnjen telečji zrezek s 
pršutom in šparglji, 
mlad pečen krompir.

So s tva ri, 
k i j i h  la h k o  p o n u d i le d o b ra  b a n ka .

banka celje
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A d u t i  v  r o k a v u
3 0 . ap ril, d o  k a te reg a  je b ilo  tr eb a  o d d a ti  

n a p o v e d  za  o d m e r o  d o h o d n in e  za  le to  2 0 0 6 ,  

je  m im o . D a v k a r ija  o b lju b lja , d a  je  b ilo  to  

za d n je  le to , k o  sm o  m o r a li  n a p o v e d  o d d a ti  

n a  ta k š e n  n a č in , v  p r ih o d n je  b o  v s e  še  

b is tv e n o  b o lj e n o s ta v n o . A d a  b i s tv a r  p o 

e n o s ta v i l i ,  je  b i lo  tr e b a  u k in it i v r s to  

k o m p lic ir a n ih  o la jša v , d rža v a  p a  n a m  je  

p u s t ila  m o ž n o s t ,  d a  p o l  o d s to tk a  s v o je  

d o h o d n in e  d o n ir a m o  o z ir o m a  p o d a r im o  

k a te r i iz m e d  n e p r o f itn ih  o rg a n iza c ij .

S ezn am  u p r a v ič e n c e v  d o  d on acij je  že  kar  

o b se ž e n , z a g o to v o  p a  s e  b o  v  p r ih o d n jih  

m e se c ih  š e  p o d a ljša l. N a  se zn a m u  n a jd em o  

tak o  o rg a n iza c ije  s p o d ro č ja  v e r s k ih  sk u p 

n o s t i , t ip ič n e  h u m a n ita rn e  o rg a n iza c ije , 

g a s ilsk a  d ru štv a  in  z v e z e  k o t  tu d i p la n in sk a  

d ru štv a  in  šp o r tn e  k lu be . Žal d avčn i za v eza n c i 

d e l d o h o d n in e , v sa j za en k ra t, n e  m o r e m o  

n a m e n iti zd ra v stv en im  organ izacijam , k o t je  

B o ln išn ica  T op o lš ica , č ep ra v  gre za d ejavn ost, 

o d  k a te re  je  o d v is n o  zd ra v je  in  ž iv ljen je  

š te v iln ih  ljudi.

Kar težk o  je  b ilo  n a  n o v in a rsk i k o n fer en c i  

g led a ti v  o č i  d irek to r ja  b o ln išn ic e  prim . 

J a n eza  P o le sa , saj je n je g o v  p o g le d  izraža l 

o d k r ito  ra zo ča ra n je . B o ln iš n ic a  v  o b jem u

ša le šk ih  g o z d o v  s i z a g o to v o  n e  zaslu ž i, d a  jo  

d e l lo k a ln eg a  g o sp o d a r s tv a  sk ora jd a  p rezira  

in  ji sk o p o  o d m e r je n  d e le ž  d o n a to r sk ih  

sr e d s te v  o d šk rn e  še  »večja  sestra«  iz Celja. 

N en azad n je  gre za  m ed reg ijsk o  b o ln išn ic o  za  

p lju čn e  b o ln ik e , z n a k u p o m  CT ap arata  p a  b i 

la h k o  p o m a g a li tu d i o s ta lim  b o ln ik o m , k i se  

zn a jd e jo  v  n jih o v ih  b o ln išk ih  so b a h .

Zdi s e  m i, d a  b o  ta  p ro jek t š e  e n a  izm ed  

p re izk u še n j, k o lik o  sm o  (a li p a  n ism o )  v  

p r ih o d n ji S av in jsk o -Š a lešk i reg iji s p o s o b n i  

sto p iti skupaj in  u resn ič it i sk u p n e p ro jek te . V 

D e lo v i p r ilo g i FT se m  p reb ra l in te rv ju  z 

v e le n jsk im  ž u p a n o m  S rečk o m  M eh om , k i je  

p rep r iča n , d a  reg ija  b o  in  d a  n a m  b o  v  njej 

b o lje , k o t  n a m  je tr e n u tn o  v  v e lik i Sav in jsk i 

reg iji. P a  n a m  b o  res? Kar s e  Z gornje- 

sa v in jč a n o v  tiče , m e n im , d a  je  to  o d v is n o  

p red v se m  o d  n a s sam ih , za  k a k šn o  c en o  b o m o  

p rista li, d a  b o  v  V elenju  se d e ž  n o v e  regije. Če 

je ta  c e n a  le  ra zv o jn a  a g en c ija  v  M ozirju in  še  

k a k šn a  šo la , k o t  v  in tervju ju  prav i M eh, p o te m  

je ta  c e n a  p o  m o jem  p recej p r e n iz k a ... U pam , 

d a  s e  n a š i iz v o lje n i p r e d sta v n ik i za v ed a jo , 

k a k šn e  a d u te  im a jo  v  ro k a h . Zdaj so  n ekaj  

v red n i, k o  b o  r e g io n a liza c ija  k o n ča n a , n e  

b o d o  v red n i n ič  več .

e J .
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DONACIJE ZA UPRAVIČENCE PRI DOHODNINI ZA LETO 200Z

Komu boste namenili pol odstotka svoje dohodnine?
Za nami je  april, mesec, ki je  bil v znamenju oddaje napovedi za odmero 

dohodnine. Še zadnji so dohodninske obrazce oddajali minuli ponedeljek, 
30. aprila. S tem se je, vsaj za nekaj mesecev, končal tudi mrzličen boj za 
0 ,5  odstotka dohodnine. Zavezanci smo namreč lahko v okence na dnu 
obrazca v p isa li, v  čigavo korist naj se država odreče 0 ,5  odstotka naše 
dohodnine pri odmeri dajatve za leto 2007. S tem poskuša davčna up
rava že sedaj zbrati podatke za leto 2008, ko bo odm erila dohodnino za 
to  leto.

CASA ZA RAZMISLEK JE DO 
KONCA LETA

Novi dohodninski zakon, ki velja od 
letošnjega leta, je uvedel »nameni
tev dela dohodnine za donacije«. 
Država bo ustanovam, društvom in 
drugim upravičencem, ki jih bomo 
s seznama upravičencev izbrali 
sami, nakazala 0,5 odstotka odmer
jene dohodnine. Donacija zave
zancem ne bo zagotavljala davčne 
olajšave, ravno tako vnos podatk
ov o donaciji ni obvezen.

Zavezanci si bomo do konca leta

še lahko prem islili, katerega up
ravičenca do donacije izbrati za 
dohodnino 2007, ali pa se odločili, 
da donacije  sploh ne vpišem o. 
Odločitev za donacijo namreč ni 
obvezna, ka jti če donacije  ne 
vpišemo, se bo našega 0,5 odstot
ka prelilo direktno v državni pro
račun.

Trenutno je »v igri« že blizu 4.000 
ustanov, društev, humanitarnih or
gan izac ij, s ind ika tov  in strank, 
seznam upravičencev do donacij 
za leto 2007 pa se bo dopolnjeval

SPLETNA ANKETA NA www.savinja.com

Ali se vam je v zadnjem obdobju življenjski standard 
izboljšal?

Večini, ki so sodelovali v tokratni anketi, se standard ni izboljšal, to pa 
se je  vendarle zgodilo 32 odstotkom anketiranih.

V anketi tega tedna vas na internetu sprašujemo: a li menite, da je 
0,5-odstotna donacija v novem dohodninskem zakonu dobrodošla 
sprem em ba? Vaše odgovore  bom o zb ira li na in te rn e tn i s tran i 
www.savinja.com  do vključno torka, 8. maja 2007. Rezultate glas
ovanja bomo objavili v prihodnji š tevilki Savinjskih novic.

N a š a  a n k e t a

Komu del dohodnine?
Letos smo oddali napoved za dohodnino mesec pozneje kot leta dos

lej. Še zadnjič smo lahko uveljavlja li dvo- in štiriodstotne olajšave. 
Novost, na katero pa moramo biti pozorni v prihodnjih letih, je, da lahko 
davčni zavezanec društvu a li organizaciji nameni od 0,1 do 0 ,5  %  do
hodnine, ki mu je  bila odmerjena z dokončno odločbo. Zahteva velja za 
tekoče in nadaljnja leta, vse dokler je  zavezanec ne spremeni oziroma 
prekliče. Na seznamu, ki ga je  objavil Davčni urad Republike Slovenije, 
so se našli različni, tako tis ti, ki denar zelo potrebujejo, kot tis ti, ki bi 
brez njega tud i dobro shajali. Seznam še ni dokončen. Zgornjesavin- 
jčane smo povprašali, če vedo, kdo vse bo lahko na tem  seznamu in 
komu bodo nam enili svoj delež?

Franc Jeraj, Prihova
To, daje  država omogočila, da lahko svoja sred

stva na tak način namenimo različnim organizac
ijam, je dobra poteza. Ker sem član združenja 
borcev za vrednote NOB, se mi zdi najbolj smisel
no, da svoje odstotke namenim njim. Kot organ
izacija so premalo opaženi in vedno potrebujejo 
denarna sredstva. Vsekakor pa bi nam moralo biti 

omogočeno, da se lahko enakovredno odločamo za tiste, za katere 
menimo, da ta denar potrebujejo, in ne samo za upravičence s sezna
ma, ki ga je  pripravila država.

Andreja Gumzej, Ljubija 
Zaenkrat še nisem oddala  dohodninsk ih  

obrazcev. To me čaka danes. Komu bom name
nila določen odstotek, se še nisem odločila. Ver
jetno ga bom namenila celjski škofiji. Če sem že 
članica te skupnosti, je  prav, da tudi nekaj na tak 
način prispevam  zanjo. Seznama v celoti ne 
poznam in tudi ne metode, s katero so ga obliko
vali, in na kak način so se prijavljala društva in organizacije.

Magda Zavolovšek, Loke
Zelo me moti, da se moramo ljudje odločati, komu 

bomo namenili sredslva na podlagi seznama. Bolje 
bi bilo, če bi lahko dali svoj denar komurkoli vdržavi. 
Sama sem se odločila za skavtsko organizacijo, ker 
so moji otroci njihovi člani. Zdi pa se mi, da so tudi 
druge organizacije, ki bi mogoče bolj potrebovale 
denar, pa jih na seznamu ni.

Petra Lončar, Mozirje
To, da lahko svoja sredstva dohodnine nameni

mo drugim, je  zelo dobrodošlo. Sama sem se 
odločila, da prispevam v humanitarne namene v 
Iskrico Nedeljskega oziroma fundaciji Izpolnimo 
otroške želje, ki bo poskrbela, da bo denar prišel 
do otrok. Čeje država že naredila določen seznam, 
bi ga morala oblikovati tako, da bi bili na njem tisti, 
ki res potrebujejo denar, predvsem za humanitarno delo.

Urban Basti, Mozirje
Seznama sploh ne poznam in zaradi tega niti ne 

vem, katerim organizacijam lahko namenim del 
svoje dohodnine, po vsej verjetnosti bo to Rdeči 
križ. Vendar pa ni v redu, da se ne moremo odločati 
po svoji vesti, temveč izbirati po seznamu, ki nam 
ga servira država.

Franc Ugovšek, 
Radmirje

Moj del dohodnine bom namenil gasilcem. Ved
no so pripravljeni pomagati človeku v stiski. Čeprav 
je seznam pripravila država, je  dobrodošla opora 
vsem, ki ne vedo, kako bi se odločili.

Pripravila: Marija Šukalo, foto: Ciril M. Sem



Kot določa novi zakon o dohodnini, se lahko del dohod
nine nameni za financiranje splošnokoristnih namenov in 
financiranje političnih strankter reprezentativnih sindika
tov. Pod splošnokoristne namene spadajo humanitarni na
meni (vključno z varstvom človekovih pravic), nameni var
stva pred naravnimi in drugimi nesrečami, invalidski, do
brodelni, ekološki, kulturni, športni, religiozni in drugi na
meni, ki so ustanovljeni za opravljanje nepridobitnih de
javnosti in katerim je zaradi opravljanja te dejavnosti 
priznan poseben status ali določeno, da je njihova de
javnost v javnem interesu ali da je dobrodelna.

do konca septembra. Davčni zave
zanci bomo mednje, tokrat po last
ni izbiri, razdelili okoli 8,8 milijona 
evrov.

NAJVEČ HUMANITARNIM 
ORGANIZACIJAM, NAJMANJ 

POLITIČNIM STRANKAM
Na seznamu upravičencev do 

donacije je največ gasilskih društev, 
kar je  glede na njihovo razširjenost 
pričakovano, ob prvi širitvi seje nanj 
uvrstilo tudi skoraj tisoč športnih or
ganizacij. Člani različnih društev 
tako lahko posredno poskrbijo za 
priliv dodatnih sredstev na račun 
društva, v katerem so dejavni, če- 
sarse le-ta dobro zavedajo. Tako so 
bili mnogi ljudje, dejavni v različnih 
društvih, sindikatih ali strankah, ves 
april »bom bardirani« preko ele

ktronske ali navadne pošte, komu 
in zakaj naj namenijo pol odstotka 
svoje dohodnine.

Kot kažejo različne javnomnen- 
ske raziskave, se namerava največ 
davčnih zavezancev odločiti za 
donacijo društvom in organizaci
jam, ki se ukvarjajo s humanitarno 
dejavnostjo. Za donacijo v religioz
ni namen, torej cerkveni ustanovi, 
se je, vsaj po prvih anketnih rezul
tatih, odločil nizek del zavezancev, 
seveda pa bodo cerkve nekaj več 
denarja dobile skozi humanitarno 
dejavnost, kije med cerkvenimi us
tanovami zelo razširjena. Najmanj
ši delež zavezancev seje odločil za 
donacijo političn im  strankam  in 
sindikatom.

Prihodnje leto bodo objavljeni tudi 
prvi uradni rezultati donacij. Takrat

bomo ljudje videli, koliko zaupanja 
dosegajo različne institucije pri nas 
in ali bi bil tako imenovani cerkveni 
davek med ljudmi dobrodošel. Za
gotovo se bodo nad deležem

donacij lahko zamislile tudi politične 
stranke ter sindikati. Kajti ko gre za 
denar, ljudje pokažejo, koliko in 
komu zares zaupajo.

Tatiana Golob

BOLNIŠNICA TOPOLŠICA

V pričakovanju več donacij za CT aparat
Bolnišnica Topolšica je  v sodelovanju z Univerzo za lil. življenjsko obdo

bje in Medobčinsko zvezo društev upokojencev Velenje septembra lani 
začela z akcijo zbiranja finančnih sredstev za nabavo večrezinskega CT 
aparata, s katerim  bi lahko v boln išnici izvajali h itrejšo in zanesljivejšo 
diagnostiko, težke bolnike pa ne bi b ilo treba več prevažati na preglede 
v druge bolnišnice. Na obžalovanje organizatorjev akcije zbiranje sred
stev poteka precej počasneje, kot so predvidevali, saj so doslej zbrali le 
2 63  tisoč evrov, za nakup CT aparata pa potrebujejo 1,3 m ilijona evrov.

Kot je  na novinarski konferenci 
povedal direktor Bolnišnice Topol
šica primarij Janez Poles, naj bi 
polovico vrednosti investicije zago
tovila bolnišnica sama, denar za 
preostalo polovico pa naj bi prispe
valo gospodarstvo in prebivalstvo 
širše celjske in koroške regije, od 
koder prihajajo bolniki, saj je Topol
š ica m edregijska boln išn ica za 
pljučne bolezni. Pravnim in fizičnim 
osebam na tem obm očju je bilo 
poslanih 120 tisoč položnic, odziv

pa je bil precej skromen. Po Poles- 
ovem mnenju boljšega odziva ni 
bilo tudi zato, ker je le malce za nji
mi tudi celjska bolnišnica začela s 
podobno akcijo.

Verjetno je bil prav zaradi tega 
izjemno slab tudi odziv celjskih 
podjetij in Mestne občine Celje, 
medtem ko so šaleška podjetja 
in Mestna občina Velenje z znat
nim i zneski pom agala Splošni 
bolnišnici Celje. Na srečo so se 
našle tudi izjeme, kot na primer

Direktorica NLB Podružnice Savinjsko-Šaleške mag. Lidija Dovšak je 
d irektorju  Bolnišnice Topolšica prim. Janezu Polesu izročila ček za 

8.000 evrov (foto: Franci Kotnik)

ZAHVALA
Družina Kladnik se najlepše zahvaljuje vsem, ki so v nes

reči tako hitro in nesebično priskočili na pomoč. Zaradi vaše 
pomoči smo se lahko tako hitro lotili prenove uničenega 
poslopja. Hvala gasilcem z Ljubnega, Radmirja in Okonine 
za požrtvovalno gašenje požara. Sosedom, sodelavcem, 
prijateljem, sorodnikom in občanom Ljubnega iskrena hva
la za kakršnokoli pomoč, ki ste nam jo nudili v najrazličnej
ših oblikah.

Zvonka Kladnik, Za Ljubnico 51, Ljubno ob Savinji

podjetje Rednak iz Šoštanja, TEŠ, 
HSE in Kmetijska zadruga Šaleš
ka d o lin a . P rem ogovn ik  se za 
donacijo še ni odločil, kakor tudi 
ne Gorenje.

Zelo pohvalna so tudi prizadevan
ja  nekaterih posameznikov in ne
profitnih organizacij, med njimi liko
vnika Vladimirja Parežnika iz Mozir
ja, ki so in še bodo pomagali po svo
jih najboljših močeh. Izkazala seje 
tudi Skupina NLB, k ije  na pobudo 
d irek torice  Savinjsko-Šaleške 
podružnice mag. Lidije Dovšak

donirala Bolnišnici Topolšica 8.000 
evrov. Ček v omenjenem znesku je 
Dovšakova izročila prim. Polesu ob 
zaključku novinarske konference 
in izrazila prepričanje, da bo akcija 
do svojega zaključka 31. decembra 
letos potekala uspešneje kot dos
lej, NLB pa bo z akcijo zbiranja sred
stev s posebnimi nabiralniki v nji
hovih poslovalnicah in s promocijo 
preko njihovega e lektronskega 
bančništva nadaljevala do konca 
septembra.

Franci Kotnik

©



MOZIRJE

Zaključena prva faza obnove trškega jedra
V okviru mozirskega občinskega praznika sta 26. aprila  M arija  Br- 

ezovnik, Kugovska Mica, in župan Ivan Suhoveršnik uradno predala na
menu obnovljeni del trškega jedra. Otvoritev se je  pričela dve m inuti za 
tem , ko je  odpelja l zadnji delovni stroj.

Obnova je bila usmerjena pred- nekvalitetno. Verjam em , da so
vsem v izboljšanje varnosti pešcev, 
saj odslej na obeh straneh cestišča 
poteka pločnik. Slednjega so povezali 
z obstoječim, kije speljan za cerkven
im obzidjem in vodi na Podvrh. Za več
jo  varnost udeležencev v prometu je 
bil razširjen most preko Trnave in 
zgrajen mini rondo. Cesta odslej pote
ka tudi okoli Doma kulture, za njim pa 
je prostor za parkiranje.

»Pred dvema letoma smo imeli 
referendum, ki ni uspel. Kljub temu 
smo danes priče tej o tvoritv i. 
Zmagala je velika želja vseh nas, da 
se ta del Mozirja, ki je za vse zelo 
pomemben, obnovi. V času ob
nove je bilo izrečenih veliko besed, 
da se dela prepočasi, da se dela

mnogi danes svoje mnenje spre
menili,« so bile besede, s katerimi je

župan Ivan Suhoveršnik pospremil 
o tvoritev tega dela m ozirskega 
trga. Poudaril je dejstvo, da v času 
gradnje izva ja lc i niso b ili n ikoli 
okradeni, kar naj bi bila precejšnja 
redkost. »Torej smo Mozirjani pošte
ni ljudje, ki znamo biti kritični, pa tudi

obnovljeni del trškega jedra (foto: B enjam in Kanjir)

sitni,« je  še dodal Suhoveršnik.
Ob Trnavi, tik ob obnovljenem delu, 

leži »ciganski firklc«. Gospodinje iz 
»firklca« so ob tej priložnosti zavihale 
rokave in pripravile domačo pojed
ino za vse udeležence slovesnosti. 
Najstarejša prebivalka »firklca« 
Kugovska Mica je  z županom pre
rezala otvoritveni trak preko mos
tu. Obnovljeni del trgaje blagoslovil 
župnik Sandi Koren.

Piko na i sta z vožnjo s starim mo
torjem okoli rondoja dodala Solčav
ski Franci, ki je vodil otvoritev in na 
zadnjem sedežu spretno popeljal 
m ozirskega župana. Ob igranju 
ansambla Golte so Mozirjani ta dan 
dostojno obeležili in se ga bodo še 
dolgo spominjali. Vsaj dotlej, ko se bo 
projekt obnove trškega jedra nad
aljeval in bodo sledile nove otvoritve 
in priložnosti za druženje.

Benjamin Kanjir

OBČINSKI SVET NAZARJE

Zaradi spornih določb umaknjen odlok o 

distribuciji toplote
Dnevni red 5. redne seje občinskega sveta občine Nazarje, sklicane za 

torek, 24. aprila , ni obetal posebej dolgotra jne in polem ične razprave, 
saj so b ili poleg standardnih točk na dnevnem redu le še predlogi odloka 
o zaključnem računu občine za leto 2006, praviln ika o plačah in drugih 
prejemkih občinskih funkcionarjev ter letnega programa športa za leto 
2007. Toda zgodilo se je  ravno nasprotno, saj se je  zaradi razprave o 
januarja  sprejetem  in februarja  objavljenem Odloku o izvajanju izbirne 
javne službe distribucije  top lo te  in hladu v  občini Nazarje seja zavlekla 
skorajda v noč.

PRIJAVE ZOPER ŽUPANA
Zadeva v zvezi z. om enjen im  

odlokom se je začela »kuhati« že 
konec lanskega leta, koje Komisija 
za preprečevanje korupcije preje
la več prijav glede ravnanja nazor
skega župana Ivana Purnata v zve
zi s prenosom distribucije toplotne 
energije z Javnega podjetja Dom 
Nazarje na še neizbranega konce
sionarja. Novi koncesionar naj bi 
bilo podjetje Energetika Nazarje, 
katerega večinski lastnikje podjetje 
Input Nazarje, tretjinski solastnik 
Energetike pa je Občina Nazarje.

DVE VERZIJI ODLOKA 
Po sprejemu Odloka o izvajanju 

izbirne javne službe distribucije

toplote in hladu v občini Nazarje 
na 3. redni seji občinskega sveta 
25. jan u arja  je  župan omenjeni 
odlok poslal v pravno preverbo, v 
tem postopku pa je bil odlok ne
koliko vsebinsko in oblikovno pre
oblikovan ter kot takšen 27. feb
ruarja objavljen v Uradnem glasi
lu zgornjesavinjskih občin. Kot je 
razvidno iz poročila ljubljanskega 
Inštituta za sanitarno inženirstvo, 
razlike med spreje tim  in ob jav
ljenim odlokom niso bile takšne 
narave, da bi »njihova vsebina 
imela za posledico slabši položaj 
loka lnega  p reb iva ls tva  oz. ob
čanov, niti občine«. Omenjeni in
štitut v poročilu navaja, da so vse

razlike med odlokoma »vnesene 
v za šč ito  in te resov tako  lo ka l
nega p reb iva lstva  oz. občanov 
kot občine«.

UKREPI MINISTRSTVA IN 
PROTIKORUPCIJSKE KOMISIJE

6. februarja, torej že pred objavo 
odloka, je Komisija za preprečevan
je korupcije obravnavala anonim
no prijavozoperžupana Purnata in 
o tem obvestila Ministrstvo za gos
podarstvo, k ije  na podlagi te infor
macije opravilo nadzor v mejah za
konskih pristojnosti. Ministrstvo je 
pregledalo veljavne pravne akte 
Občine Nazarje in JP Dom Nazarje 
in ni ugotovilo nobenih nepravilnos
ti, pri pregledu predloga Odloka o 
izvajanju izbirne javne službe dis
tribucije toplote in hladu paje odkri
lo nekatera pravno sporna določi
la. Ker ministrstvo ni bilo seznan
jeno, da je bil medtem odlok že spre
jet, domnevne kršitve predpisov ni 
ugotovilo.

Komisija za preprečevanje ko
rupcije je  24. aprila, torej na dan 
sklica seje občinskega sveta, na

vse nazorske občinske svetnike 
naslovila dopis, v katerem jih  je 
o po zo rila  na sporne  do ločbe  
Odloka o izvajanju izbirne javne 
službe distribucije toplote in hladu 
v občini Nazarje, ki jih je  ugotovilo 
Ministrstvo za gospodarstvo, in jih 
pozvala, naj zagotovijo sprejem 
odloka v takšn i vsebin i, ki bo v 
skladu z veljavnimi predpisi in pri
p o ro č ili M in is trs tva  za g ospo 
darstvo.

PROBLEM ŠE NI REŠEN
Po dolgotrajni razpravi je občin

ski svet sprejel Odlok o prenehanju 
Odloka o izvajanju izbirne javne 
službe distribucije toplote in hladu 
v občini Nazarje, s čimer pa prob
lem še ni rešen, saj mora občina v 
vsakem  prim eru  sp re je ti nov 
odlok, ki bo v skladu z veljavnim en
ergetskim zakonom. Pričakovati je 
torej, da bo občinska uprava na 
prihodnji seji predložila predlog 
novega odloka o izvajanju izbirne 
javne službe distribucije toplote in 
hladu.
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OSREDNJA SLOVESNOST OB PRAZNIKU OBČINE MOZIRJE

Miha Kova« imenovan za devetega častnega občana
Občina M ozirje po 67  letih znova praznuje 

praznik na jurjevo. Osrednja slovesnost, ki je  
b ila 24. aprila , je  b ila namenjena zgodovinski 
osvetlitvi izbranega datuma in podelitvi občin
skih priznanj.

Ena izm ed š te v iln ih  ak tivno sti Združenja 
izde lovalcev zgorn jesavin jskega želodca je 
tud i vsakoletno ocenjevanje. Akcijo bodo člani 
združenja izvedli v soboto, 12. maja. Zgornje- 
savinjske želodce bodo zbirali dan pred ocen
jevanjem , v petek, 11. maja. Tedaj se bodo 
lahko vsi tis ti, k i bodo to  žele li, tud i vč la n ili v 
združenje.

V dopoldanskih urah jih  bodo zbirale kmeti
jske  svetova lke  na sedežu Km etijsko sve
tovalne službe v M ozirju  od 8. do 9. ure, v 
Gornjem Gradu v p rostorih  gostilne Menina 
od 9. do 10. ure, v kmetijskih obratih v Lučah 
od 10.30 do 12. in na Ljubnem od 12.30 do
13.30 ure. Popoldne od 18. do 21. ure pa 
bodo zb ira li izdelke še v prostorih stare os
novne šole na Rečici ob Savinji. V ocenjevan
ju  lahko sodelujejo samo izdelovalci iz Zgornje 
Savinjske doline oziroma z območja Upravne 
enote Mozirje.

Člani strokovne komisije pod vodstvom dr. 
Stanka Renčelja, znanega slovenskega strok
ovnjaka na področju suhomesnatih izdelkov,

Ko so na občini razmišljali o datumu novega 
občinskega praznika, so se glede na predstav
ljene zgodovinske argumente s strani Aleksan
dra Videčnika brez težav odločili za jurjevo. 
Delček pomena tega dneva, ki je dodobra za
znamoval zgodovino Mozirja, so obiskovalcem

bodo z delom pričeli v soboto, 12. maja, v dopol
danskih urah. O ocenjevanju bodo izdelovalci 
obveščeni z zapisnikom, ki ga bodo prejeli po 
pošti, rezultati pa bodo objavljeni tudi v Savin
jskih novicah.

Razglasitev rezultatov ocenjevanja zgornje- 
savinjskih želodcev bo 14 dni kasneje na 2. Dne
vu zgornjesavinjskih dobrot v soboto, 26. maja, 
ob 17. uri v Osnovni šoli Rečica, ko bo tudi podel
itev plaket in potrdil o kvaliteti zgornjesavinjskih 
želodcev. Hkrati z razglasitvijo rezultatov bo 
potekala tud i predstavitev knjige dr. Stanka 
Renčelja in Marije Bezovšek Želodec In jedi Zgorn
je Savinjske doline.

Člani Združenja izdelovalcev zgornjesavin
jskega želodca vabijo k sodelovanju vse dose
danje udeležence akcije oziroma izdelovalce 
zgornjesavinjskih želodcev, hkrati pa tudi tiste, 
ki se doslej ocenjevanja niso udeležili. Ocena 
oziroma število točk, doseženih na ocenjevan
ju  na Rečici, je  nedvomno porok vrhunske kval
itete, k ije  v slovenskem in evropskem prostoru 
čedalje bolj cenjena.

Marija Sukalo

na slovesnosti v Domu kulture predstavili člani 
Kulturnega društva Mozirje. Aleksander Videčnik 
je posebej za to priliko zapisal prizor, v katerem 
so igralci odigrali volitve novega župana in dveh 
svetovalcev. Trškega magistrata torej, kije dolga 
stoletja vodil trg in odločal o njegovem razvoju. 
Prizor, ki gaje režiral Anton Venek,je znova oživel 
dogodke, ki so v največji meri zaznamovali pre
teklost kraja.

M o z irsk i o s n o v n o š o lc i so o b lju b ili 
občanom , da jim  je  mar, kakšna prihodnost 
jih  čaka. Ko pride njihov čas, bodo prevzeli 
vajeti v svoje roke in nadaljevali pot, ki jo  načr
tu je jo  že danes. Seveda ob tem računajo na 
podporo in izkušnje, s katerimi jih  lahko stare
jš i obogatijo.

Slavnostni govornik župan Ivan Suhoveršnik 
je na kratko spregovoril o projektih, ki se izvaja
jo, in se dotaknil tistih, ki na izvedbo še čakajo. 
Poudaril je, da vizije in idej ne manjka. S pomoč
jo občanov bodo mnoge izmed njih tudi uresni
čene.

Sledila je podelitev letošnjih občinskih nagrad, 
kijih posamezniki prejmejo za dolgoletno delo pri 
razvoju in razpoznavnosti občine. Najvišjo, naziv 
častnega občana, je tokrat prejel podjetnik Miha 
Kovač iz Ljubije.

Program slovesnosti je  dovršeno povezova
la Darinka Marinc, ki je  znova dokazala, da je 
kos vodenju najzahtevnejših prireditev. Svoj 
delček kulture so slovesnosti dodali še člani 
MePZ KD Mozirje, ki ga vodi Toni Acman, in pod 
vodstvom  Antona Petka član i MePZ upoko
jencev in inva lidov Mozirje, zgornjesavin jski 
godbeniki pa so z muziciranjem obiskovalce 
pospremili v kulturni hram.

Benjamin Kanjir

DOBITNIKI PRIZNANJ OBČINE 
MOZIRJE ZA LETO 2007

NAZIV ČASTNEGA OBČANA OBČINE 
MOZIRJE

- Miha Kovač - spoštovani podjetnik, ki daje 
delo številnim krajanom in je velik dobrotnik 
posameznikom, društvom in organizacijam

NAGRADA OBČINE MOZIRJE
- Kulturno prosvetno društvo Jurij Mozirje

- za požrtvovalno delo pri poglabljanju in šir
jenju različnih vrst kulture v občini Mozirje, 
širom domovine in v zamejstvu

ZLATA PLAKETA S PRIZNANJEM 
OBČINE MOZIRJE

- PGD Mozirje - ob 120-letnici delovanja 
društva

- Rototehnika Firšt s.p.- za uspešen razvoj 
podjetništva

Prejemniki priznanj Občine Mozirje za leto 2007 z županom Ivanom Suhoveršnikom
(foto: B enjam in  Kanjir)

OCENJEVANJE ZGORNJESAVINJSKIH ŽELODCEV

Ocena na Rečici porok vrhunske 

kvalitete



ALEX GREGORIČ, PRVI CERTIFICIRANI TRENER MARS VENUS V SLOVENIJI

» M o š k i  g o v o r i m o  e n  

j e z i k ,  ž e n s k e  

d r u g e g a «

Alex Gregorič, prvi certificirani trener Mars 
Venus v Sloveniji

Izjemen obisk gledaliških predstav na 
temo odnosov med moškimi in ženska
mi, kateremu smo v Sloveniji priča zad
nja leta, dokazuje, da je  omenjena tem 
atika zelo aktualna oziroma da se zani
manje ljudi zanjo v sodobnem času pov
ečuje. Tako je  bila na primer predstava 
5 m o š k ih .c o m  p red  te d n o m  dni v 
Nazarjah razprodana kardvakrat, podo
bno kot pred parim i leti predstava Lju
bimec najine žene. Ljudje problematiki 
odnosov med moškimi in ženskami naj
raje prisluhnejo, če je predstavljena vhu- 
morni obliki, toda v bistvu gre za vitalna 
vprašanja sožitja obeh spolov v zaseb
nem in poslovnem življenju, torej za 
vprašanja sreče v življenju. O tej po
membni temi smo se pogovarjali z Alex- 
om Gregoričem , prvim certificiranim  
trenerjem  M ars Venus v Sloveniji.

- Mars Venus je globalni fenomen, na čelu ka
terega stoji svetovno znani avtor in govornik dr. 
John Gray, ki ima več kot trideset let izkušenj na 
področjih psihologije, medosebnih odnosov, 
komuniciranja, osebnega uspeha, produk
tivnosti na delovnem mestu in ustvarjanja bla
gostanja, v Sloveniji pa je najbolj znan po svoji 
knjižni uspešnici Moški so drugačni, ženske 
tudi. Gospod Gregorič, kako pa ste vi »padli« v to 
zgodbo?

0

Tako kot ponavadi pri vseh podobnih zadevah 
je za to »kriva« moja partnerka Jasna. Namreč 
kadarkoli je  govora o premikanju moškega v 
smeri ustvarjanja boljših odnosov, komunikaci
je, osebne rasti, zelo pogosto tak premik povzroč
ijo ženske oziroma partnerke. Pred nekaj leti je 
ona prebrala knjigo dr. Johna Graya Moški so dru
gačni, ženske tudi, ki v izvirniku nosi naslov Men 
are from Mars, women are from Venus, se pravi, 
moški so z Marsa, ženske pa z Venere. Ker je v tej 
knjigi našla obilo koristnih nasvetov, ki mi jih je 
želela posredovati, m ije  knjigo »podtaknila«,jaz 
pa sem jo kot »Marsovec« kar dolgo zavračal. Po
tem pa m eje le premagala radovednost, knjigo 
sem odprl in jo  začel brati ter se čudil, kako to, da 
je bila ona nad njo tako zelo navdušena, če pa 
vendar avtor moške bolje razume kot ženske. To 
je bil dokaz, da ljudje resnično opažamo tisto, kar 
nam ustreza, in to je dobro vedeti.

Da zgodbo zaključim, neke noči se m ije  enos
tavno zgodilo, da sem si rekel: »Jaz moram to 
prenesti v slovenski prostor!« Vedel sem, da ob
stajajo izobraževanja na to temo, poiskal sem 
kontakt, dve leti smo se pogovarjali in pogajali, 
nakar sem lani odšel v Avstralijo na intenzivno 
usposabljanje in od jeseni lanskega leta obstaja 
Mars Venus tudi v Sloveniji.

- Kako pa izvajate to dejavnost?
Obstajata dva temeljna pristopa. Ljudem pripo

ročamo, da se na začetku skozi literaturo sez
nanijo, kaj počnemo. Knjig je kar precej na voljo, 
vendar knjiga sama po sebi običajno ni dovolj, da 
bi posameznik v življenje spravil razne napotke, 
spoznanja, tehnike, kijih  knjige prinašajo. Ljudje 
smo po svoji naravi malce leni, radi iščemo izgo
vore, zakaj nečesa ne bi naredili, zato so za za
četnike primerne izobraževalne delavnice. Tako 
posameznikom kot parom priporočamo, da se 
udeležijo naših izobraževalnih delavnic. Ponava
di so to enodnevne delavnice ob sobotah, na 
katerih ljudje spoznajo osnovne tehnike komu
niciranja med spoloma, ki pridejo prav v odnosih. 
Naslednji korak je  osebno svetovanje oziroma 
coaching.

- Kakšna je  razlika med svetovanjem in 
coachingom?

Svetovalec ponavadi ljudem, ki iščejo določene 
odgovore, ponudi odgovore na pladnju. Coach
ing pa je metoda dela s posameznikom ali parom 
ali skupino ljudi, kjer se odgovori ne ponujajo na 
pladnju, ampak se s posebnimi metodami dela.

Gre za spraševanje, postavljanje vprašanj, spod
bujanje, vodenje skozi določene miselne pro
cese, na ta način pa ljudem pomagamo, da sami 
sebi odgovorijo na tisto, karjih teži, da sami poišče
jo  odgovore. Včasih pomagamo tudi tako, da 
usmerimo človeka in mu pokažemo, kje kaj piše 
in kje lahko sam poišče kakšen odgovor.

- Lahko glede na dosedanje izkušnje poveste, 
kje se največkrat pojavljajo problemi med 
moškimi in ženskami v Sloveniji?

Ženske se pritožujejo, da jih moški ne posluša
jo, dajih ne slišijo, da jih ne razumejo, moški pa se 
pogosto pritožujejo, da so ženske tečne in da 
samo sitnarijo. Mi se pri tem izogibamo besedi 
problem in temu raje rečemo izziv, zato ker so 
vse te situacije rešljive in ker ta navidezna podo
ba slabega stanja odnosov vSIoveniji sploh ni tako 
črna, kot jo  želijo nekateri prikazati. Osebno sem 
velik optimist za vse nas, bistvo pa je  vtem, da ne 
glede na to, kako se trudimo oba spola obravna
vati enakopravno, med nami obstajajo določene 
razlike. Nekatere od teh prinesemo s seboj na 
svet, druge so pridobljene z našo vzgojo, s so
cializacijo, te razlike pa privedejo do tega, da 
delujemo drugače. Moški govorimo en jezik, žen
skega drugega. Enostavno govorimo dva različ
na jezika. Mi skušamo naučiti moške ženskega 
jezika, ženske pa skušamo naučiti, kako razumeti 
moški jezik. To je prvi korak.

- Ali se ženske in moški razlikujemo tudi po 
tem, kako se obnašamo v službi in kako se ob
našamo doma?

Obstajajo določene razlike. Moški smo, če se 
omejim na našo družbo, naučeni bolj samozav
estnega ali pogojno rečeno pogumnega obnaš
anja. Za moškega se ne spodobi, da je čustven, 
da pokaže, daje  ranljiv, da pokaže, da zna ljubiti, 
da pokaže, da zna biti nežen... To v naši družbi 
nekako ni domače, zato se temu primerno tudi 
obnašam o. Splošna podoba, če govorim o o 
delovnem okolju, je, da so moški bolj sposobni, 
kar pa ni res. Ženske so pogosto za določena 
opravila bolj primerne kot moški, vendar pa jih 
dojemamo kot manj sposobne zato, ker se ne 
obnašajo tako zelo samozavestno kot moški. Gre 
za razliko v načinu čustvovanja in dojemanja 
sveta okoli sebe. Moške razumemo kot kompe
tentne in uspešne, če so samozavestni, zato se 
tudi pohvalijo. In ker se radi hvalijo, v delovnih 
okoljih hitreje napredujejo. Ženske večinoma 
nerade pohvalijo same sebe, pač pa delujejo po



principu vključevanja ljudi, cele skupine. Če je 
ženska na čelu neke skupine, ne bo pohvalila 
samo sebe, ampak celo skupino, in zato v moških 
očeh izpade, kot da morda nečesa sploh ni nare
dila. Domaje situacija drugačna. Doma so žen
ske praviloma preobremenjene. Moški se ne 
zavedamo, da ženske potrebujejo malo več naše 
pomoči.

- Ali se strinjate s teorijo, da smo moški v sod
obni družbi še vedno v vlogi lovcev, ženske pa v 
vlogi nabiralk, kot je bilo to v kameni dobi?

Do neke mere to še vedno drži, čeprav gre za 
vlogi, ki sta se zelo spremenili oziroma modifici
rali. Dejstvo je, d a je  zgodovina pustila na nas 
določene posledice, zato moški delujemo bolj 
naravno oziroma se bolje počutimo v vlogi lovca, 
ženske pa v vlogi morda ne ravno nabiralke 
ampak skrbnice, torej tiste osebe, ki skrbi za dom 
in ljudi okoli sebe.

- V enem izmed časopisnih člankov na temo 
odnosov med moškimi in ženskami sem preb
ral, da so najpogostejši razlogi za prepir denar, 
seks, odločitve, roki, vrednote, varstvo otrok in 
gospodinjske obveznosti. So podobne tudi vaše 
izkušnje?

Definitivno. Mislim, da se v tem, kar ste našteli, 
najde 98 odstotkov slovenskih parov. Če se slov
enski par skrega, je to skoraj gotovo zaradi otrok 
ali denarja. Zakaj? Slovenski pari, pa tudi vdrugih 
deželah zahodne poloble ni dosti drugače, se

zelo težko naučim o sodelovanja. Ženske to 
občutijo kot določeno praznino v odnosu. Moški 
radi nadziramo svojo denarnico in pogosto poz
abljamo na pomen dogovarjanja s svojo part
nerko o finančnih zadevah. Ko se moški in žens
ka odločita, da bosta zaživela skupaj, je  zelo 
pom em bno, da področje sobivanja urejata 
skupaj. Ko govorimo o otrocih, je enako. V Slov
eniji je glavno breme vzgoje in skrbi za otroke 
prepuščeno ženskam. Moški se kar nekako ne
radi ukvarjamo z otroki, ko gre za vprašanja, ki 
zahtevajo od nas določeno stopnjo odgovornos
ti. Na govorilne ure večinoma hodijo matere, z 
nalogami se večinoma ukvarjajo matere, očetje 
pridemo na vrsto ob sobotah, ko je potrebno 
posvetiti urico ali dve kakšni igri, in to je vse. Na 
srečo so sodobni očetje mlajše generacije malo 
bolj ozaveščeni, vendar še vedno premalo.

- Zelo visoko »na lestvici« je tudi problematika 
v zvezi s spolnostjo ...

Tudi tu pogosto prihaja do iskric, vendar na 
žalost takšnih, ki vodijo do prepirov. Razlog je  v 
tem, da moški in ženske spolnost doživljamo vsak 
po svoje. Dr. Gray daje glede tega lepo primer
javo. Moške primerja z elektrodo varilnega apar

ata, ki hitro zažari inje takoj na 2.000 stopinjah, 
kolikor potrebuje za svoje delovanje, vendar 
ravno tako hitro ugasne, ko prekinemo dotok 
energije. Pri ženskah je drugače, ženske dr. Gray 
primerja s pečico. Ko vključimo pečico, traja kar 
nekaj časa, da se ogreje, in potem je dolgo vroča 
ter dolgo traja, preden se ohladi. In tukaj prihaja 
do konflikta. Moški je  takoj pripravljen na odnos, 
misli, da je  treba kar takoj skočiti, ženska bi pa 
rada najprej m alo nežnosti, poleg tega pa 
potrebuje veliko ljubezni, da se odpre moškemu 
v spolnosti. Pri moškemu je ravno obratno: on 
potrebuje najprej spolnost, potem pa začuti 
ljubezen.

- Zavod za zdravstveno varstvo Celje je pred 
nedavnim objavil rezultate raziskave, ki govori 
o tem, da je alkoholizem močno prisoten tako v 
regiji kot tudi v Sloveniji. Kje vi vidite problem 
alkoholizma znotraj odnosa moški-ženska, 
mož-žena?

Hvala za vprašanje. Čas je namreč, da o teh 
problemih spregovorimo bolj odprto, javno in 
odgovorno in da se ne obračamo stran od teh 
težav. Morda se bo čudno slišalo, toda danes 
moški nismo več pravi moški. Pravi moški je tisti 
moški, ki je sposoben prevzemati odgovornost, 
kije steber družine, ki stoji za svojimi odločitvami 
in ki je svoji partnerki ter družini v oporo. V zadnjih 
60 letih so se vloge moških in žensk v Sloveniji 
zelo pom ešale in sprem enile. Vedno večje

breme skrbi za družino je na plečih žensk. Statis
tično dokazano ženske nosijo od 80  do 90 
odstotkov vseh bremen v gospodinjstvu, kar 
pomeni, da enakovredno prispevajo s svojim 
delom, so zaposlene, potem pa pridejo domov, 
poskrbijo še za vsa gospodinjska dela, povrh 
vsega še za vzgojo otrok in po možnosti povrh 
vsega še za enega odraslega otroka, to je  njihov 
moški. Zaradi te preobremenjenosti so ženske 
postale preveč »moške«, izgubile so stik s svojo 
pravo žensko naravo. Ženska potrebuje občutek, 
da nekdo skrbi zanjo. To ne pomeni, da mora 
nekdo skrbeti zanjo v materialnem smislu, am
pak da izraža iskreno skrb zanjo, da jo  vpraša, 
kako si, kako se počutiš, ti pomagam, kaj lahko 
storim zate, dajo  včasih razbremeni, če je sama.

Ženska doživlja stres na drugačen način kot 
moški in bi morala imeti pravico, da izgubi glavo. 
In takih trenutkih bi m oral biti moški steber 
družine. To ne pomeni, da mora zaslužiti več kot 
ženska, ampak pomeni, da v stresnih, kritičnih 
trenutkih ohrani trezno glavo, se postavi ženski 
ob bok, ji ponudi svojo ramo, na katero se ona 
lahko naslon i... In zdaj boste rekli, kje je tu alko
holizem? Moški niso moški takrat, ko od proble

ma zbežijo, ko enostavno ne prevzamejo odgov
ornosti, ko ne stojijo ob strani svoji partnerki, 
ampak pobegnejo. Pogosto gre pri tem za pov
sem fizični pobeg, ko moški enostavno obrne 
hrbet, zapre vrata in gre. Kam? V družbo s kolegi, 
za šank ali včasih povsem samostojno poseže 
po prijateljici steklenici in v njej išče uteho. To 
potem pogosto privede do tega, da družine raz
padejo ...

- Nekateri na ta način bežijo tudi na delovna 
m esta...

Tudi to je res. Namesto da bi se soočili z neko 
težavo ih jo  skušali rešiti, iščejo izgovor za neu- 
krepanje na ta način, da sami sebe dodatno 
obremenjujejo z delom in delajo prekomerno, 
več kot je treba. Glede tega po elektronski pošti 
kroži neka smešnica, kije zelo resnična in pravi, 
da ko boste umirali in šteli zadnje minute svojega 
življenja, se zagotovo ne boste sekirali in si govo
rili: »Joj, ko bi v svojem življenju vsaj malo več delal 
...« Verjetno vam bo takrat žal, ker niste več časa 
posvetil svojim dragim.

- Za zaključek pogovora zaupajte našim br
alkam in bralcem, kako ste uspeli vsa ta prido
bljena znanja uporabiti v praksi v svoji družini, 
ki je za slovenske razmere kar številčna...

Naša družina ni povsem običajna družina. Dva 
otroka sta iz prvega zakona moje partnerke Jas
ne, dva otroka pa sta iz mojega prvega zakona. 
Skupnih otrok nimava, vseeno pa so štirje. Otroci 
se med seboj dobro razumejo, priznam pa, da 
sva z Jasno imela kar precej burnih trenutkov v 
najinem odnosu. Tak način ustvarjanja skupnos
ti je  namreč mnogo bolj zahteven kot klasičen 
način. Vsekakor priporočam moškim in ženskam, 
da se v svojem odnosu veliko pogovarjajo in da 
posvečajo drug drugemu veliko časa. Moškim 
priporočam, da so s svojimi ženskami nežni, da 
so pozorni do njih, da jih poslušajo. Ženskam je 
zelo pomembno, da govorijo, in takrat moramo 
moški prisluhniti in pri tem ne gledamo televizije 
in ne beremo časopisa. Nikoli ne smemo bežati 
stran od skupnih problemov in to je tisto, česar 
se jaz skušam držati v najinem odnosu.

Ne trd im , da uspeva vedno stoodsto tno , 
pomembno pa je, da se ljudje zavedo, da so sami 
odgovorni zase in za svoj odnos. Nihče drug. Mi 
ne moremo nadzirati svojih čustev, čustva pri
hajajo na plan takšna, kakršna so. Včasih so 
pozitivna, včasih so tudi negativna, na nas pa je, 
da nadziramo naše odzive na ta čustva: kako 
se odzivamo, kako se vedemo, kako ravnamo, 
kaj naredimo, kaj rečemo, kako rečem o... To je 
pom em bno! Z Jasno se zelo trud iva, da ta 
spoznanja dnevno uporabljava, kadar pa ugo
tovite, da neka stvar ne deluje, vam dam enos
taven nasvet: nehajte to početi! Če se s svojo 
žensko ali moškim prepirate in opazite, da to ne 
deluje in se situacija samo še poslabšuje, po
tem se nehajte prepirati. Povejte partnerju, da 
potrebujete nekaj časa zase, da niste skregani 
z njim, v vsakem primeru pa prekinite prepir. In 
to deluje.

Pogovarjal se je Franci Kotnik

Želite imeti boljše odnose in razumeti nasprotni spol? Potem se 12. maja udeležite de
lavnice za posameznike in pare v organizaciji podjetja Mars Venus. Prijavite se lahko preko 
brezplačne tel. št. 0 8 0  19 2 8 , elektronske pošte info@marsvenus.si ali spletne strani 
www.marsvenus.si. Posebej za vas, spoštovani naročniki in naročnice Savinjskih novic, 
sem se dogovoril za 10%  popust. Pri prijavi pod opombe navedite »Savinjske novice«.

Franci Kotnik

©
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POSLANEC BOJAN KONTIČ TERJAL OD VLADE TERMINSKI NAČRT IZGRADNJE HITRE CESTE

Državni prostorski načrt do jeseni 2 0 0 8
Poslanec Socialnih demokratov 

(SD) Bojan Kontič iz Velenja na 
podlagi informacij m inistrstev za 
okolje in prostor ter promet ugo
tavlja, da se začetek gradnje sod
obne cestne povezave skozi 
Šaleško dolino kot nosilke tretje 
razvojne osi časovno odm ika v 
naslednje  desetletje, čeprav je 
p redsednik  vlade Janez Janša 
začetek gradnje napovedal za pri
hodnje leto. Zaradi tega Kontiča

zanima, kakšen je  dejanski termin
ski plan gradnje državne ceste 
med avtocesto  Šentilj-Koper in 
mejo z Avstrijo.

Vlada v odgovoru podrobno opis
uje postopek priprave državnega 
lokacijskega načrta (DLN), ki ga 
vodi Ministrstvo za okolje in prostor, 
zaključi pa se s sprejemom uredbe 
o DLN na vladi. Pretekle izkušnje 
kažejo, da vse potrebne aktivnosti 
trajajo tudi poldrugo leto, odvisno od

dolžine in zahtevnosti odseka ter 
gladkosfi njihovega poteka. Zakon 
o prostorskem  načrtovanju  
navedeni postopek prostorskega 
načrtovanja oziroma umeščanja 
načrtovane prometnice v prostor 
skrajšuje, ker ga iz doslej tako rekoč 
dvofaznega izpelje v enofaznega. 
V odgovoru Kontiču Vlada navaja, 
da bo državni p rostorski načrt 
vsekakor spre je t do jesen i leta 
2008.

Ministrstvi za okolje in prostor ter 
promet bosta po sprejetju zakona 
o prostorskem  načrtovanju  
pripravili natančen terminski plan 
vseh postopkov, tako priprave 
državnega prostorskega načrta, 
vključno z njegovim sprejemom na 
vladi, kottudi vseh aktivnosti v zvezi 
s predhodnimi pripravami na grad
njo ter samo gradnjo tako imeno
vane koroške hitre ceste.

Savinjčan

NIZKA

Nov bencinski servis
Podjetje 2 4 /7  iz skupine Ultra ob 

regionalni cesti v Nizki zaključuje z 
g radn jo  enega od devetnajstih  
bencinskih servisov v Sloveniji. Tre
nutno dva tovrstna servisa že pos
lujeta v Tržiču in Kopru, skupna 
značilnost vseh pa bo poslovanje 
24 ur dnevno sedem dni v tednu in 
sam opostrežno točenje goriva. 
Odprtje bencinskega servisa v Niz

ki je predvideno v začetku maja.
Servis bo imel dve točilni mesti, s 

po dvema ročkama za gorivo -  za 
eurosuper 95 in eurodiesel. Dva 
plačilna terminala bosta v začetku 
omogočala plačevanje s plačilni
mi karticami in mobilnimi telefoni, 
kmalu pa naj bi bilo omogočeno 
tudi plačevanje z gotovino.

KF
Bencinski servis v Nizki bo odprt 24 ur vse dni v letu

( fo to :  M a r ija  Š u k a lo )

AGENCIJA ZA OKOLJE REPUBLIKE SLOVENIJE (AR SO )

Nagrada projektu Logarske doline
Pred mednarodnim dnevom Zem

lje so na slovesnosti v Ljubljani pode
lili nagrade najboljšim v letošnji akciji 
Zemljo so nam posodili otroci, kijoje 
organizirala Agencija za okolje Re
publike Slovenije (ARSO) v 
sodelovanju z Zvezo prijateljev mla
dine Slovenije. Za nagrade je bilo 
nominiranih 74 pravnih in fizičnih 
oseb, za zmagovalca akcije pa je bilo 
razglašeno podjetje za razvoj Log
arske doline Logarska dolina d.o.o.

Podjetje Logarska dolina sodi po 
mnenju komisije ARSO med tiste, za 
katere se lahko brez zadržkov trdi
ti, da ima pravo strategijo razvoja na 
področju upravljanja in ohranjanja 
s lovenske naravne dediščine. 
Komisija je prepričana, da bodo 
svoje izkušnje, znanja in ideje znali 
deliti tudi z drugimi v Sloveniji, ki so 
pri podobnih dejavnostih manj us
pešni.

Več kot tre tjina  slovenskega

ozemlja je vzavarovanem območju 
Natura 2000. Upravljavci zavarov
anih obm očij so večinoma javni 
zavodi, financirani iz proračunov. V 
Logarski dolini so dokazali, da se z 
naravnim i lepotam i da uspešno 
upravljati brez pomoči države ali 
občin. Podjetje Logarska dolina je 
bilo v ožjem izboru med najvišje 
ocenjen im i nom in iranc i v vseh 
š tirih  kategorijah  (neobrem en- 
jevanje zemlje, kakovosten odnos

do voda, ohranjanje čistega zraka 
in ozaveščanje javnosti). Podjetje 
skrbi za trajnostni razvoj krajinske
ga parka Logarska dolina in pred
vsem z aktivn im  sodelovanjem  
dom ačinov pri razvojnem  načr
tovanju omogoča tudi stroškovno 
učinkovitost in usklajevanje de
javnosti od kmetijstva do turizma, ki 
ne obremenjujejo naravnega okol
ja  v enem od biserov slovenskih Alp.

Savinjčan

PLAN B - ALTERNATIVNI SCENARIJ ZA TRAJNOSTNI RAZVOJ SLOVENIJE

Država blaginje le v sožitju z naravo
Umanotera, Slovenska fundac

ija za trajnostni razvoj, je  pred ča
som v Ljubljani na novinarski kon
fe renc i p redstav ila  a lte rna tivn i 
program za trajnostni razvoj Slov
enije, ki so ga poimenovali Plan B. 
O njem je  spregovorila tudi Vida 
Ogorelec Wagner, d irektorica in 
ustanoviteljica fundacije.

Po njenih besedah je  Plan B za 
Slovenijo pobuda skupine nevlad

nih organizacij in posameznih strok
ovnjakov, ki želijo v premislek ponu
diti vrsto programov in projektov, ki 
so nujni za doseganje trajnostnega 
razvoja na nacionalni ravni. Njiho
va vizija je: Slovenija je država blag
inje in kakovostnega življenja le v de
javnem sožitju z naravo. Globalni 
trendi podnebnih sprememb, ener
getske varnosti, konkurence in 
medsebojne povezanosti človešt

va v začetku 21. stoletja namreč 
predstavljajo izzive, ki jim  ne more
mo biti kos, če bomo nadaljevali se
danje razvojne vzorce. Hkrati ti glo
balni procesi prinašajo vrsto gosp
odarskih priložnosti za Slovenijo, ki 
jih lahko izkoristimo le z njihovim ra
zumevanjem in ustreznim odzivom 
nanje.

»Ker je  nujno takoj sprejeti raz
vojne odločitve v zvezi s podneb

nim i spremembami, trenutna ra
z lič ica  dokum enta nam enja na
jvečji poudarek okoljskim vidikom 
trajnosti,« pravi Ogorelec Wagn- 
erjeva in poudarja, da želi s pobu
do s sodelavci in podporniki pris
peva li p redvsem  k u s tre zn im  
odločitvam  o usm erjanju  razvo
jn ih  politik in sredstev Slovenije in 
Evropske unije v naslednjih letih.

Marija Šukalo



SLOVESNOST OB DNEVU UPORA PROTI OKUPATORJU V MOZIRJU

»Žrtve, ki so bile velike, niso bile zaman«
Člani mozirske krajevne organizacije združenja borcev za vrednote NOB 

so 26. aprila pripravili prireditev ob dnevu upora proti okupatorju. K 
sodelovanju so na oder Doma kulture povabili vrsto nastopajočih, ki so 
pripomogli k dostojni obeležitvi tega pomembnega praznika.

Župan Ivan Suhoveršnik je v gov
oru izpostavil stoletja trajajoče želje 
Slovencev po sam ostojni deželi, 
brez tujih zavojevalcev. Brez dvo
ma je  k temu v veliki meri pripo
mogel tudi narodnoosvobodilni boj

in mnogi posamezniki, ki so se uprli 
okupatorjem  dežele in naroda. 
Temu v prid govorijo zgodovinska 
dejstva in mnoge žrtve, ki so padle 
zavo ljo  uresničitve teh želja. 
Slavnostna govornica Stanislava

Stanislava Borovšak, predsednica 
Združenja borcev za vrednote NOB, 
KO Mozirje: »Žrtve, ki so bile velike, niso8 ♦  bile zaman. Ob vsem tem ne smemo
pozabiti, da ne glede na to, kaj se je 
dogajalo kasneje, v tako imenovani 
avnojski Jugoslaviji in Osvobodilni fron
ti, koje le-ta izgubila najžlahtnejšo vred
noto svetovne p lu ra lnosti, lahko 
rečemo: kdor ne spoštuje slovenske 
državnosti, ki smo jo zgradili v NOB, 
podira temelje, na katerih je utemelje
na slovenska država, njena suver- 

. enost in ozemeljska celovitost, in se s
tem hote ali nehote približuje nevarn

im stališčem nekaterih tujih nacionalistično šovinističnih krogov, ki nastopa
jo z zahtevo po reviziji mednarodne ureditve v Evropi, kije nastala po drugi 
svetovni vojni.«

Člani zgornjesavinjske godbe so pod vodstvom Tomaža Gučka zaigrali 
več pesmi iz časov NOB in osamosvajanja ( fo to :  B e n ja m in  K a n jir )

Borovšak je v svojem govoru nani
zala vrsto dejstev in dogodkov, ki so 
zaznamovali čas okupacije. Dotak
nila se je  boja Zgornjesavinjčanov 
in mnogih padlih ali odpeljanih v 
zapore, taborišča ali izseljeništvo. 
Pogum ljudi je  om ogočil o rgan
iziran odpor, ki je v veliki meri pre
prečil še večje žrtve.

Program slovesnosti je uvodoma 
pripadel mozirskim šolarjem. Pod 
vodstvom Lijane Blagovič so član
ice in člani mladinskega pevskega

zbora izvedli več pesmi, povezanih 
z recitalom. Z njim so povedali, da 
želijo graditi svet prihodnosti brez 
bomb in orožja. Nastopile so pian
istke Glasbene delavnice Osminka 
in člani Moškega pevskega zbora 
KD Mozirje, ki ga vodi Anton Petek. 
Prireditev so zaključili člani Godbe 
Zgornje Savinjske doline, ki so pod 
vodstvom Tomaža Gučka izvedli 
več pesmi iz časov NOB in osamos
vajanja.

Benjamin Kanjir

REČICA OB SAVINJI

V spomin na zgodovinske dogodke v Vidmarjevi hiši

Nastopajoči so program popestrili z različnimi partizanskimi in 
drugimi pesmimi ( fo to :  M a r i ja  Š u k a lo )

Dneva upora proti okupatorju so 
se na Rečici ob Savinji na praznič
ni večer spomnili s spominsko pro
slavo. Organizator, Zveza borcev 
za vrednote NOB Rečica, je  
priložnostni program v domačem 
kulturnem domu oblikoval ob po
moči rečiških osnovnošolcev in 
njihovih mentorjev ter Habrovih 
fantov in Godbe Zgornje Savinjske 
doline.

Pozdravne besede je  obiskoval
cem nam en ila  p redstavn ica  
občine Ana Nuša Rebernik. Slav
nostni govornik, poslanec Jakob 
Presečnik, seje spomnil zgodovin
skih dogodkovv Vidmarjevi hiši na 
Rožniku, kjer so predstavniki 15 
političnih strank začrtali dogovor 
o uporu.

»Tisti, ki ste živeli v tem času, ko se 
je bilo treba upreti okupatorju, to 
niste storili z mislijo na poznejšo

oblast, pač pa ste se tujcem, ki so z 
vojsko in nečloveškimi dejanji hoteli 
Slovenijo priključiti svoji državi, po 
svojih močeh uprli. Tega upora ne 
smemo enačiti s poznejšimi dogod
ki, ki so se odvijali na našem ozem
lju. Tudi v ins tituc ijah  sedanje

demokratične Slovenije še nismo 
sprejeli zakonodaje, s katero bi se 
pošteno oddolžili vsem žrtvam pov
ojnih dogodkov,« je med drugim  
dejal Presečnik.

Poudaril je kar nekaj mejnikov v 
zgodovini slovenskega naroda, ko

so se pojavili posamezniki in giban
ja, ki so razvijali idejo o samostojni 
S loveniji, vendar oko lišč ine, še 
posebno ob koncu druge svetovne 
vojne, temu niso bile naklonjene. 
Čakati je  bilo potrebno vse do za
četka devetdesetih, ko so se po 
Presečnikovem mnenju združili 
odločnost, volja, pogum in politične 
okoliščine v širši Evropi. Poslanec iz 
Mozirja je prepričan, da bi bili krivi, 
če te enkratne možnosti ne bi izko
ristili inje potem pred tremi leti ne bi 
nadgradili z vstopom v Evropsko 
unijo in zvezo Nato.

Večer, nabit s pozitivno energijo, 
so dopolnili pevci, instrumentalisti 
in recitatorji z različnimi partizan
skimi in drugimi pesmimi. Glas har
monike je mnoge v dvorani pone
sel v čas, ko je bil sredstvo za dvig
ovanje m ora le  med borc i v 
najtežjih trenutkih.

Marija Šukalo



i l .  DRUŽINSKO PETJE V MOZIRJU

Ljudska pesem ne bo pozabljena
Kulturno prosvetno društvo Jurij Mozirje je 21. aprila pripravilo že ena

jsto tradicionalno srečanje pevskih družin iz vse Slovenije. Družine, ki še 
vedno rade zapojejo ob domači mizi, so se dve veseli uri družile v dvorani 
Doma kulture. Pokazale so, da slovensko izročilo družinskega petja nika
kor ne izumira, saj so s seboj pripeljale tudi svoje najmlajše, ki bodo 
domačo pesem ponesli v naslednje rodove.

Tokrat seje v Mozirju srečalo šes
tna jst pevskih skupin iz različnih 
koncev Slovenije, šest skupin je 
prišlo iz domače, Zgornje Savinjske 
doline. Predstavile so se na jra 
z lične jše  kom b inacije  družine; 
bratje in sestre, starši in otroci, vnu
ki in nečaki, pa še kakšna družina 
brez krvnih vezi, pa s toliko močne
jšimi srčnimi.

Da so takšne in drugačne družine

najpom em bnejša  celica vsake 
zdrave družbe, je poudaril tudi Ro
man Čretnik, podžupan občine 
Mozirje, kije zbrane pozdravil in jim  
zaželel prijetno pevsko druženje. 
Nad številom zbranih in pestrostjo 
pevskih družin je bil navdušen tudi 
»krivec« vsakoletnega druženja, 
Jure Repenšek, predsednik Kul
turnega društva Jurij. Rdeča nit 
druženja je b ila šegava ljudska

Ljudska pesem ne bo zamrla, temveč bo zagotovo dosegla tudi otroke 
naših otrok ( fo to :  T a t ia n a  G o lo b )

pesem, zapeta v dom ačem  
narečju, česar so se nastopajoči z 
veseljem držali in zato občinstvo z 
nagajivimi besedili večkrat spravili 
v prešeren smeh. Način petja je

zagotovo marsikoga iz občinstva 
ponesel nazaj v mladostna leta, ko 
je bilo petje pesmi del skoraj vsake 
domačije.

Tatiana Golob

GORNJI GRAD

Pevsko druženje zgornjesuvinjskih zborov in skupin

Letošnjo 37. območno in medobčinsko revijo odraslih pevskih zborov 
in skupin so pripravili v gornjegrajskem domu kulture ( fo to :  E M S )

Deset nastopajočih zborov in 
skupin je  v nedeljo na 37. ob
močnem srečanju v gornjegra
jskem domu kulture pustilo vtis, da 
bogata pevska tradicija v Zgornji 
Savinjski dolini še drži dober glas.

Srečanje pevcev z območja mozir
ske izpostave Javnega sklada za 
kulturne dejavnosti je  še enkrat 
pokazalo, da pevska dejavnost v tu
kajšnjih občinah ne usiha, da se 
kvaliteta nekaterih zborov dviga, 
spet drugih ostaja v okvirih njihovih 
zmožnostih.

Čutiti je bilo, da zagona in veselja 
do petja, naj bo to na visokem ali pa 
povprečnem ljubiteljskem nivoju,

zagotovo ne manjka. Razveseljuje 
dejstvo, da se v dvorane vračajo tudi 
poslušalci in prekinjajo nekdaj uvel

jav ljeno  trad ic ijo , ko so pevci v 
glavnem poslušali eden drugega.

S prikazanim je bil zadovoljen tudi

strokovni spremljevalec pevskega 
druženja Franci Rizman, ki bo za vsak 
zbor pripravil oceno nastopa, ki je 
lahko (ni pa nujno) zborovodjem 
dobra popotnica pri nadaljnjem delu. 
O rganizacijsko je  pri pripravi 
sodelovalo tudi Kulturno društvo 
Gornji Grad, zbrane pevce pa je  
pozdravil tudi župan Stanko Ogradi, 
kar je verjetno vseeno premalo za 
zahvalo za organizacijsko pomoč, ki 
jo  je srečanju namenila vodja mozir
ske izpostave Ivana Žvipelj. Vsekakor 
je prireditev dosegla svoj vsakoleten 
namen in še vedno lahko sklenemo 
z mislijo, da kdor poje, slabo ne misli.

Savinjčan

Člani folklornega ansambla Lindo iz Dubrovnika, ki deluje že več kot 
40 let, plešejo v narodnih nošah neprecenljive vrednosti ( fo to :  T G )

FOLKLORNI ANSAMBEL LINDO

Dalmatinsko sonce v 
Nazarjah

Predzadnji ponedeljek v aprilu so 
obiskovalci Doma kulture Nazarje 
začutili močan utrip dalmatinskega 
plesnega in pevskega ritma. Kul
turno društvo Nazarje je namreč v 
našo sredo povab ilo  fo lk lo rn i 
ansambel Lindo iz Dubrovnika, kije 
s svojimi tradicionalnimi plesi navdu
ševal občinstvo že po vsem svetu.

Navdušeni ljubitelji plesa in glasbe 
so si tako ogledali pristne narodne 
plese in orig inalne dalm atinske

noše, ki so jih predstavili člani že več 
kot štirideset let starega ansambla. 
Lindoje brez dvoma tudi v Nazarjah 
potrd il svo jo  m ednarodno pre
poznavnost in kakovost, ki jo  imajo 
podeželske dvorane le redko 
možnost ponuditi. Pestra mešanica 
barv, razkošje gibov in glasbe sta 
zbrane »ponesla« na sončne dal
matinske obale, od koder so se le 
stežka vrnili nazaj v domače okolje.

TG



Piše: Aleksander Videčnik

Uanez in nidra
Bogomir Supin iz Luč je vedel marsikaj pove

dati, prav zanimive zgodbe in dogodivščine. Ena 
takihjetuditalezvidro. Bajejetako, da marsikoga 
spremlja smola vse dni življenja, tako je menda 
šlo tudi Janezu, ki ga je Supin opisal kot izredno 
revnega človeka. Z očetom sta si kruh služila z 
drvarjenjem, kar je tiste čase bilo še posebej 
naporno in nevarno delo.

Nekako pred prvo svetovno vojno je bilo tako, 
da so si kočarji in otri pripravljali drva za zimo 
v gozdovih kmetov in so morali ta drva z delom 
odplačati. Tako sta morala ravnati tudi oče An
ton in sin Janez. Pisalo seje menda leto 1900, 
ko sta posekala nekaj bukovine v gozdu kme
ta Kneza v Solčavi. Poleti sta hlodovino olupila 
in posušila v gozdu. Potem sta jo  spravila do 
potoka Bela v Robanovem kotu. Tam je les 
čakal na ugodno vreme (ustrezen vodostaj), 
da sta oče in sin lahko splavila hlodovino vse 
do Luč.

V potu svojega obraza sta tako pripravljala drva 
za zimo. Vsakdan sta hodila iz Luč v Robanov kot 
pripravljat drva. Nekega dne, ko sta delala ob 
potoku, ravno pod Govcem, sta zagledala veliko 
vidro. Janezje hitro skočil in jo  s cepinom pritisnil 
ob skalo, da jo je zadušil, vedel je, daje vidra, koji 
gre za življenje, lahko zelo nevarna. Vse je šlo kot 
po maslu in oba z očetom sta se veselila dobre 
pečenke.

Ko sta opravila z delom, sta vidro vtaknila v "pro- 
tcak" (m alha) in se odpravila dobre volje proti 
Lučam. Ko sta hodila po glavni cesti, sta se spom
nila žandarjev, ki so nenehno preganjali "raub- 
šice" (krivolovce). Proti takim so bili neusmiljeni. 
Oba, oče in sin, sta sklenila, raje, da b iju  dobili, 
oplenjeno vidro zavreči. Tam nekje pri Igli sta jo 
vrgla v vodo. Tako je njuna mastna pečenka spl
avala po vodi!

Zgodba z vidro se za Janeza ni končala. Kar 
usodna je bila ta žival za mladega vojaka, koje bil 
na soški fronti med prvo svetovno vojno. Ko je vse 
povsod ropotalo, je Janez moral na izvidnico ob 
Soči. Naenkrat zagleda v Soči lepo vidro, ki je pl
avala k bregu. Ustrelil jo  je in nataknil na bajonet, 
da jo  izvlekel iz globoke vode. Toda spet je bilo 
njegovo veselje, da bo dobra večerja, zaman. 
Ves ponosen na svoj ulov, je Janez hotel pred 
svojim častnikom blesteti. Častnikvljuden, kot se 
je za avstrijskega oficirja spodobilo, seje Janezu 
lepo zahvali za podarjeno žival, ki si jo  je potem

pripravil za večerjo. Janez je imel spet smolo z 
vidro!

Pa še zgodbe ni konec. Spet je Janez enkrat 
stal na straži, ko zagleda lepo mandro (kuno) prav 
blizu sebe. Ker seveda streljati ni smel, jo  je za-

Rad sem hodil na klepet k mojemu prijatelju 
Lovru Goličnlku -  Podstenšaku v Šmihel. Vedno 
m ije pripovedoval, kako so nekoč živeli hribovci. 
Nekaj njegovih pripovedi sem našel v beležnici, 
zato jih bom obelodanil.

Na požare so sejali rž in to med obema gospo- 
jnicama. Govorili so o novinah. Če pa so do sv. 
Jakoba sejali ajdo, so govorili o požarih.

Na poti k polnočnicam so si včasih svetili s sm
rekovimi freskami, te so trdno povezali v šop. 
Nekdo od družine je ostal doma za čuvaja, pon
avadi seje oborožil s sekiro. Pogosto seje doga
jalo, da so prazne domove obiskali vlomilci, saj so 
vedeli, da gredo domači k polnočnicam.

Nekočje bila v navadi "bera", ki sojo pobirali za 
mežnarja. Količina dajatve je bila odvisna od ve
likosti posestva. Govorili so o celi kmetiji, polovič
ni kmetiji ali kako drugače. Na polovično kmetijo 
je odpadlo pol škafa žita.

Verjeli so, da je  na dan velike gospojnice v 
drevesu kača, zato so na ta dan prepovedali 
otrokom plezati na drevo, tembolj kerje kača bila 
strupenjača.

Ko so pripravljali rože za zdravilne čaje, so ob 
sv. Jerneju nabirali šentjanževko, pelaj, ajbiž in 
majaron. V tem času šote rože najbolj zdravilne, 
so trdili.

Pri vsaki hiši so imeli več vrst cunj za čiščenje. 
Posebno pozornost so gojili tistim  za čiščenje 
mize, za katero sojedli. Razlikovali so "potiravko" 
in "umivanko".

grabil z roko, toda žival se ni dala kartako. Branila 
se je in Janez jo je moral spustiti, ker bi sicer imel 
hudo ranjeni roki. Žalostno je gledal za bežečo 
živaljo in si rekel, da pač nima sreče s krivolovom. 
Je že tako, da se marsikoga drži smola.

Svatovski sprevod je nekaj, kar je že od davna 
burilo ljudsko domišljijo. Verjeli so vto, da če so svatje 
srečali med potjo v cerkev voz s konjsko vprego, da 
pomeni to veliko srečo za novoporočenca.

Če se kukavica dolgo po kresu oglaša -  lepo 
jesen prinaša.

V prejšnjih časih so pastirji nosili lipov plašč in 
na glavi klobuk iz bukove gobe.

"Ovsenek" so rekli ovsenemu kruhu. Govorili so, 
da je  dober nizek hlebec. Najboljši pa sta skorji, 
sredica pogosto greni, to še prav posebej, če je 
bil kruh narejen iz stare moke. Ovsena moka se 
rada kvari, zato sojo  kmalu porabili.

Ko je hlapec iskal zaposlitev, je najprej preiz
kusil, kakšna je pri hiši hrana. Gospodinjo je vpraš
al: »Kako pri vas hladite župo?« Čeje odgovor glas
il: »Na hladno jo  damo, pa potem na mizo,« jo  je 
hlapec jadrno popihal. Če pa je gospodinja odgov
orila: »Ja, župo nabašemo s kruhom in se kmalu 
ohladi,« tedaj je hlapec vedel, da bo hrana v tej 
hiši dobra, in seje pogodil za delo.

Pravili so tudi, da so novega kmečkega posla 
preizkusili s hrano. Čeje hitro jedel, so ga sprejeli, 
ker so rekli, da človek, ki pri jedi hiti, tako ravna 
tudi pri delu.

Veljalo je pravilo -  čeje na mizi kaša, jo povrhu 
obri (posnemi); čeje na mizi solata, jo  žveči in pod 
mizo meči; če so na mizi žganci, rij po dnu sklede 
in jej. Baje je ta pravila postavil neki "Kranjec", kije 
iskal delo na kmetijah v Podvolovljeku. Pravili so, da 
je bil, kar se hrane tiče, zelo iznajdljiv in premeten.

Sščemo stare fotografije

Na Črnivcu. Fotografija je iz leta 1940 in je v hrambi Muzejske zbirke v Gornjem Gradu.

17 času babic in dedov



MARIJAN DENSA,
vodja odseka za gojenje 
in varstvo gozdov,
Zavod za gozdove Slovenije,
OE Nazarje

Klimatske spremembe, ki smo 
jim priča, vplivajo tudi na življen
je klopov, po domače čekov. Pred 
desetletjem ali dvema so bili klopi 
aktivni predvsem v času vegeta
cije, zlasti v vlažnem obdobju. 
Sedaj pa opažamo, da postanejo 
aktivni že zelo zgodaj spomladi. 
Letos so se pojavljali celo pozimi, 
saj je  bila  ta  izjem no top la . 
Gozdarji Zavoda za gozdove Slov
enije smo bili deležni njihovih 
ugrizov že januarja!

Kljub vsemu pa je klopov največ v 
maju in juniju, torej ravno v času, ki 
je  pred nami. Zato ni odveč opom
niti obiskovalce gozda na bolezni, 
k ijih  lahko prenašajo in na zaščito 
pred njimi. Klopi prenašajo pri nas 
tri zelo nevarna obolenja; lymsko 
boreliozo, klopni meningoencefali- 
tis in erlihiozo.

Borelioza je razmeroma »mlada« 
bolezen, ki je  pred dvem a de
setletjema skoraj nismo poznali, 
danes pa je najpogostejša bolezen, 
ki jo  prenašajo klopi. Poenostavljeno 
povedano se pojavlja v dveh ob
likah: »vidni in nevidni«. Pri prvi obliki 
se naredi na koži kolobar, ki se širi 
navzven.Takoj ko vidimo ta kolobar, 
moramo iti k zdravniku, ki nam bo 
predpisal zdravljenje, bolezen se v

MARIJA JURAK TROGAR
svetovalka za prehrano

M IL»  ZIM A JE POVZROČILA AKTIVNEJŠO SEZONO KLOPOV

V celjski regiji zaradi klopnega 
meningitisa vsako leto zboli 3 4  ljudi

začetnem stanju lahko ozdravi z 
antibiotiki. Druga oblika, kjer se pri 
okužbi kolobar ne naredi, pa je bolj 
nevarna, ker je ne opazimo, zato je 
ne zdravimo v začetnem stanju in 
se bolezen v nas lahko razvije.

Pravila, kdaj se bo nezdravljena 
bolezen v nas razvila, ni. Obolenje 
se lahko pojavi po nekaj tednih ali 
po nekaj letih. Koje bolezen razvita, 
povzroča številne težave; vnetje 
sklepov ali živčevja, izredno občut
ljiva koža, srčne motnje, lahko pa 
tudi psihične težave id r . ... Vse te 
težave so kronične in jih ne more
mo ozdraviti. Tudi ugo tov iti je  
bolezen težko.

Klopni meningoencefalitis, pravi
mo mu kar m ening itis , napada 
m ožgansko ovojnico, povzroča 
glavobole, motnje v koncentraciji, 
lahko poškoduje  m ožgane, v 
posameznih primerih je bolezen 
tud i smrtna. Proti tej bolezni se 
lahko predhodno cepimo. Cepljen
je se izvaja pozimi.

Erlihiozaje bakterijska okužba, ki 
povzroča številne neprijetnosti, vse 
do meningitisa. Bolezen je pri nas 
zelo redka, okuženi zboli v sedmih 
dneh, bolezen se da zdraviti, ni pa 
cepiva zanjo.

KAKO SE ZAŠČITITI PRED UGRIZI 
IN OKUŽBO?

Preventiva je  vedno najboljša, 
preprečiti je treba ugriz klopa. Pred 
odhodom v naravo, zlasti v gozd, 
oblecimo svetlejša in gladka oblači
la, da klopa vidimo in da zdrsne z 
oblačil. Zlasti pomembne so hlače, 
ki morajo biti dolge. Če se le da, jih

zataknemo za nogavice ali pa upo
rabimo poletne gamaše. Na tržišču 
dobimo tudi dobra odvračala (re- 
pelente) za klope. Napršimo jih po 
nogavicah, hlačah in po robovih 
obleke (rokavi, ovratniki), nikakor pa

ne po koži. Koje izleta konec, si ob
leko temeljito otresemo, doma pa 
se pregledamo, če imamo slučajno 
klopa. Posebno pozorni bodimo na 
otroke.

Če nasje klop ugriznil in se prisesal, 
ga poskušajmo čimprej odstraniti. 
Bistveno je, da odstranimo živega in 
nepoškodovanega, da ga čim manj 
vznemirjamo. Kadar klopa poškodu
jemo, omamimo z oljem, alkoholom, 
se vznemiri in izloči v naše telo slino, 
kije lahko kužna. Zato tega strokovn
jaki ne svetujejo več. Seveda niso vsi 
klopi kužni, z boreliozo na primer je 
okuženih okoli 13% klopov.

Na tržišču (v lekarnah) lahko kupi
te posebne pincete za odstran
jevanje klopov, odstranjevanje z nji
mi je uspešno in praktično. Če jih

n im am o, lahko klopa previdno 
primemo z nohtoma palca in kazal
ca ter ga hipno potegnemo iz kože. 
Metoda je  najbolj učinkovita pri 
klopih, ki še niso dolgo »prisesani«. 
Čeje klop »prisesan« že nekaj časa,

ga m oram o m alo sukati levo- 
desno, da prijem popusti, in potem 
klopa previdno izvlečemo. Vseka
kor morate poskrbeti, da izvlečete 
celega, z glavo vred. Če odtrgate 
glavo, jo  morate čimprej odstraniti, 
sam rilček, brez glave pa ni nevar
en, ker v njem ni žlez slinavk.

Rano je treba razkužiti in vbode
no mesto opazovati več tednov. Ob 
spremembah na koži (kolobar) ali 
ob s labem  počutju  je  na jbolje  
nemudoma obiskati zdravnika.

N ajbo ljša  preventiva je  tudi 
seznanjanje z znaki bolezni, k ijih  
prenašajo klopi in seveda cepljen
je proti klopnemu meningoencefali- 
tisu. Zlasti velja to za tiste, ki so veliko 
v gozdu. Ne pozabimo, klop je na
jbolj nevarna žival v gozdu!

Za učinkovito cepljenje proti klopnemu meningitisu so potrebni trije 
odmerki cepiva v obdobju leta dni.

»Priporočljivo je, da se cepljenje s prvima dvema odmerkoma opravi v 
zimskih mesecih, da se vzpostavi zaščita pred boleznijo še pred aktivnos
tjo klopov. Tretji odmerek sledi čez 9  do 12 mesecev. Nato so potrebni 
poživitveni odmerki. Prvi požMtveni odmerek je potreben čeztri leta, nato 
pa se cepljenje obnavlja vsakih pet let z enim odmerkom. Po 65. letu 
svetujemo obnovitveno cepljenje s presledkom treh let. Cepivo je varno. 
Kot pri drugih cepljenjih se lahko tudi potem cepljenju pojavijo prehodne 
lokalne in splošne reakcije, najpogosteje rdečina in oteklina na mestu 
vboda. Cepijo se lahko tudi otroci, starejši od enega leta,« je povedala dr. 
Alenka Skaza, dr. med., specialistka epidemiologije, predstojnica odd
elka za epidemiologijo na Zavodu za zdravstveno varstvo Celje.

Z razumevanjem presnove do zdravja
S pomočjo limfe in krvi pripotujejo po žilah razgrajeni delci hrane skozi 

jetra, kjer se prečistijo, do vsake še žive celice v telesu. V celicah telo 
razgradne produkte prebave v kompliciranih procesih presnove uporabi 
za izgradnjo sebi lastnih snovi, ki jih uporabi za rast, obnovo in 
razmnoževanje ter za proizvodnjo kemijske, toplotne in mehanske en
ergije, ki nam omogoča življenje.

Veliko te energije se porabi že za 
same procese predelave hrane, 
zato se v zadnjem času pojavljajo 
nove teorije, ki učijo, da večina or

ganizmov veliko bolje izrablja živo 
(svežo, nepredelano) sadno in ze
lenjavno (vitam insko-m ineralno) 
hrano, kot pa ostale vrste (bolj ali

manj) predelane hrane, ki za preb
avo in presnovo v telesu že sama 
po sebi potrebuje več energije.

ANABOLIZEM -  SINTEZA 
CELIČNIH SESTAVIN 

Že vjetrih se različni sladkorji pre
delajo v glukozo, ta pa se tako vjetrih 
kot m išičnih  celicah pretvarja v 
glikogen, ki je  rezerva glukoze v 
telesu. Nekateri organizmi to zlah
ka počnejo, drugi pa imajo prob-



leme. Insulin je  hormon, ki ga izloča
jo  beta celice  Langerhansovih 
o točkov trebušne slinavke kot 
odgovor na dvig nivoja glukoze v krvi 
po zaužitem  obroku. Je nujno 
potreben za prehod glukoze iz krvi 
v celice, kjer se ta porabi za prido
bivanje energije ali pa se shrani. Če 
trebušna slinavka izloča premalo 
insulina ali pa so celice nanj ne
občutljive, je prehajanje glukoze iz 
krvi v tkiva m oteno (s ladkorna  
bolezen s povečanim Iveganjem za 
srčni infarkt in možgansko kap, pri
zadetost delovanja ledvic, slabši vid, 
motnje v delovanju živčevja...).

Prevelike količine glukoze se v 
je trih  pretvarja jo  v maščobe, ki 
lahko jetra okvarijo -  vtem primeru 
govorijo znanstveniki o cirozi jeter 
zaradi debelosti (a li prevelikega 
uživanja ogljikovih hidratov). Po 
potrebi se glikogen pretvori nazaj v

glukozo, na primertedaj, kadartelo 
potrebuje energijo in nima časa za 
obrok hrane, uporabi glukozo iz 
glikogena. To bi naj bilo tedaj, ko 
koncentracija krvnega sladkorja 
pade in začne trebušna slinavka 
proizvajati hormon glukagon, ki 
spodbudi telo, da pretvori glikogen 
nazaj v glukozo ali da tvori glukozo 
iz aminokislin (glukoneogeneza) in 
celo razgrajuje maščobe.

Številne sodobne raziskave ugo
tavljajo, da ima vse več ljudi zaradi 
preobilne hrane in premajhne ak
tivnosti vse več presnovnih motenj, 
povezanih prav z uravnavanjem 
iz ločan ja  obeh horm onov tre 
bušne slinavke. Poleg diabetesa 
im ajo hude m otnje v počutju in 
delovanju telesa tudi ljudje s hipog
likemijo -  prenizko stopnjo glukoze 
v krvi, pri katerih trebušna slinavka 
in njen glukagon ne uspe doseči, da

bi telo imelo na voljo dovolj glukoze, 
tedaj ko jo rabi.

Pomaga uživanje hrane z nizkim 
glikemičnim indeksom (bogate z 
vlakninami), ki zmanjšuje nihanje 
glukoze v krvi. Iz aminokislin telo v 
jetrih in celicah tvori sebi lastne 
beljakovine za rast, obnovo in zašči
to. Vsaka celica ima za nastanek 
beljakovin posebno genetsko kodo, 
kakor povsod tudi tu prihaja do na
pak in okvar ter s tem do bolezni. Iz 
maščobnih kislin z oksidacijo nas
tajajo človeku lastne maščobe in 
maščobne rezerve.

KATABOLIZEM -  OKSIDACIJA 
HRANIL

Del m olekul h ran iln ih  snovi v 
telesu s pomočjo encimov, nosil
cev kisika, pri dihanju oksidira in 
razpade v ogljikov dioksid in vodo, 
pri tem pa se sprošča veliko energ
ije (p ri pospešenem dihanju na

primer ob hitri hoji nam postane 
vroče in povečamo porabo energ
ijskih zalog v telesu). Pri razgradnji 
beljakovin poleg ogljikovega diok
sida in vode nastane tudi amoni
jak in sečnina. Na podoben način 
telo uporabi tudi odpadne sesta
vine svojih celic za proizvodnjo en
ergije.

NAŠE TELO JE KOMPLICIRAN 
STROJ,

v katerem poteka nepregledna 
vrsta zapletenih prebavnih in pres
novnih procesov, ki še vedno niso 
vsi raziskani. Potekajo lahko na ra
zlične načine, ki nam omogočajo 
boljše ali s labše psiho fiz ično  
počutje. Največ lahko naredimo, če 
prisluhnemo delovanju svojega tel
esa in s ciljem ohraniti, povečati ali 
doseči zdravje in dobro psihofiz
ično počutje skušamo ugotoviti, kaj 
nam najbolj ustreza.

IVICA OREŠNIK,
univ. dipl. inž. agronomije

ZDRAVILNE IN UPORABNE RASTLINE

Timijan (Thymus vulgaris L.)

V ljudski medicini je ta rastlina 
bolj poznana kot materina dušica 
(divje rastoči sorodnik), vrtni timi
jan ali vrtna materina dušica. Je 
zelo medonosna rastlina.

Trajnica grmičaste rasti zraste do 
25 cm, razvije olesenela stebla z 
ozkimi sivozelenimi listi. V maju raz
vije drobne rožnate cvetove, cveti 
pa vse tja do septembra. Timijanu 
odgovarja sončna in zavetrna lega.

Dobro uspeva v lahkih, toplih, dobro 
odcednih tleh, najraje v alkalnih. 
Razmnožujemo ga vegetativno s 
stebelnimi podtaknjenci ali delitvijo 
korenin ter generativno s se
menom.

Poleg čreslovin, flavonoidov intrit- 
erpenskih spojin vsebuje droga 
eterično olje. Uporabljamo cvetoče 
ze lišče  preden se popolnom a 
razcveti, ki ga lahko žanjem o 
večkrat letno. Po prvem rezu maja 
ali junija cveti še enkrat septembra, 
ko ga lahko ponovno porežemo. 
Količina eteričnega olja v njem je 
odvisna od sestave tal in podneb
nih razmer. Posušen timijan shran
jujemo v zaprtih kozarcih, svežega 
pa lahko konzerviramo v kisu ali olju.

Uporaba za zdravje: Droga in 
pripravki na njeni osnovi (čaj, sirup

KNJIŽNICA MOZIRJE

P r v i h  p e t  n a j v e č k r a t  

i z p o s o j e n i h  k n j i g
ODRASLI:
Brown, Dan: Angeli in demoni, Casati Modignani, Sveva: Vanilija in čokola
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upanje, Hauptmann, Gaby: Iščem impotentnega moža.
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Casalis, Anna: Mišek Tip: mamica, ne hodi v službo! Gavran, Miro: Srečni 

dnevi, Simon, Francesca: Grozni Gašper in spodnjice, Likar, Petra: Agenc
ija brez panike. Mojstri na delu, Hänel, Wolfram: Ana Nas se maščuje.
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...) se uporabljajo kot sredstvo proti 
kašlju z izrazito sekretomotoričnim 
delovanjem  in spazm olitičn im  
učinkom na bronhije (lajšanje kašlja 
tud i pri krčevitem in oslovskem 
kašlju, astmi), pomirjajoče deluje na 
prebavila, pomaga premagovati 
mačka. Eterično olje je  učinkovito 
antiseptično razpršilo, pomaga pri 
nespečnosti, slabi cirkulaciji krvi, 
spodbuja pa tudi tvorjenje belih 
krvničk in s tem dviguje odpornost 
proti okužbam. Zaradi vsebnosti 
fenolov v rastlini je ugotovljeno tudi 
protibakterijsko delovanje. Zunan
je  se uporablja kot kopalni dodatek 
pri revmi.

Skupaj s kamilicami in cvetovi lipe 
se uporablja  kot zeliščni čaj za 
spodbujanje potenja in umirjanja. 
Liste timijana skupaj s kostanjevimi 
listi in plodovi ter koprive uporablja
mo kot kopel za noge.

Uporaba v kulinariki: Timijan se 
najbolje kombinira z zelenim peter
šiljem, lovorovim listom in čebulo. 
Skupaj z majaronom ga ne upora
bljajmo. Sveže timijanove liste ses
ekljamo, suhe zmanemo med prsti. 
V jedi jih  damo že na začetku ku
hanja. Suhi timijan je dva do trikrat 
močnejši od svežega. Z njim odiš
avim o meso v tem nih pikantnih 
om akah, d iv jačino, je tra , je trne  
paštete in klobase, nadeve za pe
ru tn ino (gos, raca), dom ačega

kunca ter jedi iz stročnic, krompir
ja, paradižnika, zelene paprike in 
bučk, vložene kumare.

Uporaba v industriji: Eterično olje 
je  sestavina ustnih vod in prepara
tov za nego zob zaradi protibakter- 
ijskega delovanja. Uporablja se tudi 
za izdelavo zeliščnih likerjev.

POZOR! Pomembno je, da z upo
rabo ne pretiravamo. Zelo previd
ni moramo biti, ko ga uporabljamo 
pri dojenčkih in majhnih otrocih. 
Pripravkov s tim ijanovim oljem ali 
timolom nikoli ne smemo nanašati 
na obraz ali pod nos. Dolgotrajna 
uporaba zobnih  past a li ustne 
vode s tim o lom  lahko povzroči 
alergijske reakcije, zato jih  je treba 
občasno zamenjati. Bolniki z obo
lenjem ščitn ice  so občutljiv i na 
timol.

TIMIJANOVO OLJE
Na 1I olivnega ali sončničnega 

olja damo 1/5 kg svežih vejic timi
jana (cca. 200 g).

Timijanove vejice operemo, po
sušimo injim osmukamo listke. Rah- 
lojih zmečkamo, damo jih v steklen
ico in prelijemo z oljem. Pokrijemo 
in pustimo stati dva tedna. Preced
imo in nalijemo v steklenice.

Tako pripravljeno olje lahko up
o rab im o za zač in jan je  so la t ali 
kot olje za kopanje, ko smo preh
lajeni.



ŽUPNIJSKA CERKEV MOZIRJE

3 0  let MePZ Gorenje
Pevke in pevci MePZ Gorenje so 20. 

aprila v mozirski farni cerkvi izvedli 
prvega izmed dveh koncertov, s kat
erima bodo obeležili tri desetletja 
delovanja. Za zborom, ki ga vodi Katja 
Gruber, so številni nastopi, sodelovan
ja na tekmovanjih širom Evrope in 
mnogi uspehi. V kvaliteto njihovega 
petjd so se lahko prepričali tudi obisk
ovalci tokratnega koncerta.

Zbor se loteva izvedb zelo zaht
evnih pesmi. Njihovo dolgoletno 
delo se kaže v resnem pristopu do 
glasbe, do pesmi, kijih izvajajo in do 
zborovodkinje, ki gradi prihodnost

zbora na strokovnih temeljih. Tak
šen pristop je  doslej obrod il že 
m noge sadove. Z raz ličn ih  tek
movanj širom Evrope se člani zbo
ra vračajo praviloma z zavidljivimi 
dosežki in uvrstitvami. Plod dolgo
letnega dela je tudi več posnetih 
nosilcev zvoka, ki se jim  bo ob letošn
jem jubileju pridružil še eden.

Na tokratnem koncertu so se pev
ci lotili izvedbe različnih pesmi, ra
zličnih skladateljev in vsebin. Od Gal
lusovih, preko spiritualov do južno
afriške Siyahambe, prav vse pa so v 
mozirskem posvečenem prostoru

zvenele ubrano in uglašeno. Pe
vcem so se pridružili učenci GŠ 
Nazarje Polona Oblak, Aleksander

Stropnik in Luka Venek, zbor je  na 
klavirju spremljala Marija Skornšek.

Benjamin Kanjir

MOZIRSKI GAJ

Predstavili Novi
GALERIJA MOZIRJE

Razstava mozirskih
Vinodolski

V okviru projekta Interreg MIA, v 
katerega sta vključeni občini Mozir
je in Novi Vinodolski, je bila 28. apri
la v Mozirskem gaju predstavitev 
ponudbe omenjenega hrvaškega 
obmorskega kraja. S pesmijo, ple
som, priložnostnim prigrizkom in 
vse bolj znanim vinodolskim vinom 
so marsikaterega obiskovalca gaja 
prepričali, da seje pri njih zadržal in 
jih s tem bolje spoznal.

Novovinodolčani, ki jih  je  vodil 
predsednik njihove turistične skup
nosti V ladim ir Butkovič, so pred
stavitev pripravili ob skupni gredi 
obeh občin, no kateri se v teh dnev
ih vvsej lepoti bohotijo rdeči tulipani. 
Obiskovalcem gaja so zapeli in zai
grali, s tem pa privabili melos polet
ja  in morja tudi v biser ob Savinji.

Dogajanje se je nato preselilo iz
ven gaja, saj so se predstavniki 
obeh občin in projekta sestali na 
skupnem sestanku, na katerem so 
p rouč ili m ožnosti nadaljn jega 
sodelovan ja  med občinam a. 
Možnosti in priložnosti je še veliko, 
za njihovo izpolnitev je potrebno 
zgolj veliko dobre volje in kakšen 
cekin iz občinske ali druge blaga
jne. Gostje so si ogledali tudi trško 
jedro in muzejsko zbirko Mozirje in 
Mozirjani.

Obiskovalci iz sosednje Hrvaške 
so naslednji dan obiska li Golte. 
Ogledali so si Alpski vrt in s tem 
spoznali delček ozemlja občine, s 
katero se obeta sodelovanje tudi v 
prihodnosti.

Benjamin Kanjir

likovnih ustvarjalcev
V četrtek. 19. aprila , je  b ila  v 

Galeriji Mozirje otvoritev tradicion
alne razstave, na kateri se pred
stavijo mozirski likovni ustvarjalci. 
Likovnike in njihova dela je pred
stav il likovni pedagog Jure Re- 
penšek, razstavo pa je odprl župan 
Ivan Suhoveršnik.

Na tokra tn i razstavi, ki je  bila 
vsako leto del praznovanja ju r- 
jevega, m ozirskega krajevnega 
praznika, so se znova predstavili 
mozirski likovniki, od akadem ik
ov do ljub ite ljsk ih  ustvarja lcev. 
Razveseljivo je, d a je  na razstavi 
vsako leto več sodelujočih, hkrati 
pa se dviguje kvaliteta njihovega 
ustvarjanja. Takšnega mnenja je

tud i Jure Repenšek, ki mozirske 
likovnike in njihovo delo sprem l
ja  že dolgo. Želi si, da bi domači 
likovn ik i im e li čez vse leto več 
m o žn o s ti ra z s ta v lja n ja  v ra 
z ličn ih  p ro s to rih  in s tem  tud i 
možnost, da se s svojo ustvarjal
nos tjo  bolj p r ib liža jo  ljudem  v 
dom ačem  kraju.

Njegovim apelom se je  pridružil 
župan Suhoveršnik in pri tem izra
zil hvaležnost, da domači ustvar
ja lc i svoja dela radi pokažejo v 
javnosti. Večer so z venčkom ljud
skih pesmi popestrili člani kvinteta 
Koledniki, Kulturnega društva Jurij 
iz Mozirja.

Tatiana Golob

Na razstavi mozirskih likovnikov je vsako leto več sodelujočih
( fo to :  T a t ia n a  G o lo b )



MOZIRSKI GAJ

Poleg mariborske odslej še dve Steyerjevi trti
Tradicionalna rez potomke najstarejše vinske trte, ki že dve leti raste v 

Mozirskem gaju, je bila letos popestrena s posaditvijo dveh novih žlaht
nih trsov. Sadiki radgonske ranine in dišečega traminca je  prispeval 
vinogradnik Danilo Steyer, katerega vina so v Zgornji Savinjski dolini dobro 
poznana.

se mu Dani in Dejan Grudnik. Posa
ditve radgonske ranine so se nato 
lotili predsednik zgornjesavinjskih 
sadjarjev Alojz Plaznik, Elica Bele, 
poslanec Jakob Presečnik in gene

Generalni direktor podjetja Svea Zagorje Miroslav Štrajhar je 
čestital kanoniku Alojzu Žagarju ob petdesetletnici, odkar je prišel 

v Mozirje ( fo to :  B e n ja m in  K a n jir )

S posaditvijo novih trt postaja Gaj 
poleg cvetličnega tudi vinski vrt. Iz
kušnje s potomko najstarejše vin
ske trte, ki so jo  posadili pred dve
ma letom a, so dobre, saj se je 
odlično prijela. Prve plodove lahko 
pričakujemo že prihodnjo jesen.

Pobuda za posaditev novih trsov 
je prišla s strani Danija Grudnika, ki 
vZgornji Savinjski dolini skrbi za pro
mocijo Steyerjevih vin. Upravljavci 
Gaja so se pozitivno odzvali, idejo z 
veseljem sprejeli in stotisočem rož 
dodali še dve žlahtni vinski.

Prvi del tradicionalne slovesnosti 
je minil v znamenju reza potomke 
stare mariborske trte, ki jo  je opravil 
Peter Koren s pomočjo mladega 
sadjarja Izaka Kanjirja. Čast posa
ditve sadike dišečega traminca in 
botrstvo  je  p ripad lo  častnem u

kanoniku Alojzu Žagarju, ki v letošn
jem letu praznuje petdeset let, od
kar je prišel v Mozirje. Pridružila sta

ralni direktor podjetja Svea Zagorje 
mag. Miroslav Štrajhar. Obe sadiki 
so nato še dobro zalili, kar bo prav

gotovo zagotovilo uspešno rast.
Domači župnik Sandi Koren in 

župnik Janez Ferencek iz Apač, 
župnije Steyerjevih, sta blagoslovi
la trte in vse prisotne ter zaželela, 
da bi se na tem kraju zbirali ljudje 
dobre volje, ki bi znali ceniti in pravil
no uživati sadove vinske trte.

Vinski vitez Ivan Zupan je županu 
Ivanu Suhoveršniku ob tej priliki po
daril steklenico vina iz najstarejše 
zgornjesavinjsketrte, ki raste v Okoni- 
ni. Izkupiček polnitve je namenjen v 
dobrodelne namene. Podobno naj 
bi se dogajalo tudi zvinom, ki bo čez 
leta stisnjeno iz vinskih trt v parku.

Prireditev trad ic ionalne rezi in 
posaditve novih trt sta vodila Janja 
Irman Kolar in Sebastjan Kamenik. 
S prepevanjem o žlahtnosti trt in 
vina so se jim a  p rid ruž ili pevci 
Moškega pevskega zbora KD Mozir
je, ki ga vodi Anton Petek, na klari
nete pa so zaigrali sestri Danila 
Steyerja in njegov bodoči svak.

Benjamin Kanjir

S COPICI PO MOZIRSKEM GAJU

Park cvetja ovekovečili najntlajši slikarji

Mali slikarji so se s starši in men
torji zbrali v Gaju in si ogledali pri
zorišča slikanja ter izbrali motive, 
ob katerih  so b ila  pos tav ljena  
s lika rska  p la tna . Teme so bile 
cvetlična mavrica, cvetoča greda, 
ribnik, žirafa, mlin in kapela. Slikali

so s tempera barvami in akvareli, 
praskali v jajčno emulzijo, risali s 
sv in čn ik i in barvn im i kredam i. 
Počasi so nastajala dela, gledana 
skozi otroške oči.

Zaradi neobremenjenosti z ra
zličnimi pravili likovnega ustvarjan

ja so naredili unikatna dela in član
ice strokovne komisije so najboljšim 
podelile zlata priznanja. Nagrajena 
dela bodo v naslednjih  dnevih 
razstavljena v avli upravnega cen
tra v Mozirju, ostala pa v prostorih 
mozirskega vrtca. Po ustvarjanju so 
otroci pogledali predstavo Volk in 
sedem kozličkov v izvedbi lutkovne 
skupine OŠ Luče.

Na svečani otvoritvi razstave na
grajenih del v avli upravnega cen

tra so otroci mozirskega vrtca pod 
vodstvom vzgojnega osebja pri
pravili kratek program. Z njim so 
p osprem ili razstav ljena  dela, 
ravnateljica Ana Nuša Rebernik 
pa je obiskovalcem  predstavila 
potek kolonije. Slednja je  bila letos 
drugič, vodja pa je bila Irena Jeraj. 
Z veliko volje in vloženega truda jo 
nameravajo organizirati tudi v pri
hodnjem letu.

Benjamin Kanjir

Vzgojno osebje mozirskega vrtca je tudi letos poskrbelo za organizac
ijo otroške likovne kolonije, ki je ob gredicah Mozirskega gaja v okviru 
občinskega praznika potekala 21. aprila. Slikanja se je udeležilo 36 pred
šolskih otrok iz šestih vrtcev celjske regije, ustvarjali pa so v različnih 
likovnih tehnikah.

P O S L U Š A J T E

Slikanja se je udeležilo 36 predšolskih otrok iz šestih vrtcev celjske 
regije ( fo to :  B e n ja m in  K a n jir )
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NOVAFREKVENCA - S T «  PR IJATELJI
V kabelskih sistemih po Zgornji Savinjski dolini na 90.3 MHz



RIBIŠKA DRUŽINA MOZIRJE

Pokal Mozirskega gaja
Okoli mozirskega ribnika seje zad

njo aprilsko nedeljo zbralo 45 ribičev 
iz vse Slovenije. V lovu rib s plovcem 
so se pomerili na tradicionalni tekmi 
za pokal Mozirskega gaja.

Prijem je bil zelo dober, saj seje ob 
koncu tekme znašlo v mrežah pre
ko 200 kilogramov krapov, babušk, 
ploščičev in klenov. Največ, kar 25, 
so jih  sodniki natehtali v mreži An

dreja Cegleca, člana RD Laško. Za 
njim seje z ulovljenimi 18 kilogrami 
rib uvrstil domači up Tilen Kojc, kije 
tako odlično zastopal svoje tovariše.

Lovilo seje s trnki brezzalusti, ulov 
pa je bil po tehtanju vrnjen v ribnik. 
Na ta način so ribe manj poško
dovane in si ob vrnitvi v globine ta
koj opomorejo.

Benjamin Kanjir

45 ribičev iz vse Slovenije se je pomerilo v lovu rib s plovcem
( fo to :  B e n ja m in  K a n jir )

GRAFIČNE STORITVE
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Vabljeni!

NA TRIGLAVU SREDI APRILA
I  •  t v lvišji od najvisjega

Sneg se je aprila dvigal celo nad višino Aljaževega stolpa

JanezTrogar iz Radegunde in Igor 
Grudnik iz Gornjega Grada sta 18. 
aprila zjutraj ob poi petih pričela pot 
iz doline Vrat na Triglav. Seveda sta 
zato vstala že ob dveh zjutraj. Zara
di premalo snega sta turne smuči 
pustila na Kredarici in se povzpela 
na vrh. Tu seje sneg dvigal celo nad 
višino Aljaževega stolpa.

Razgled sredi čudovitega son
čnega pomladnega dne je  bil ču
dovit, veselje Igorja in Janeza ob 
doseženem cilju pa pristno in neiz

merno. Popoldne sta sm učala s 
Kredarice v dolino. Pa naj še kdo 
reče, da letos smučarji niso imeli 
na voljo dovolj snega!

Ob petih sta bila že doma in ponos
na gledala posnetke, ki sta jih naredi
la, kakor da ne bi bila še pred nekaj 
urami skoraj 2.500 metrov višje. Še 
bosta šla, sta sklenila, morda že 
naslednji teden. Še sreča, da imamov 
Slovenijitoliko vrhov, da se lahko človek 
povzpne vsak teden na drugega.

MJT

Portal Savinjske doline
isolili

V

NAZARJE

3 5 -metrski
velikan

Kljub temu da v Nazarjah lesna 
industrija ni v najboljšem stanju, so 
po besedah Romana Krajnerja 
n a zo rsk i g a s ilc i o s ta li zve s ti 
trad ic iji postavljanja mlaja. Pre
pričani so, da so z 35  metrov vi
sokim sim bolom , ki bo kraj krasil 
vse do konca  m a ja , p o s ta v ili 
daleč najvišjega v dolini.

Marija Šukalo

V Nazarjah si mimoidoči »lomijo 
vratove« ob pogledu na 
velikanski mlaj
( fo to :  M a r i ja  Š u k a lo )



DAN ODPRTIH VRAT UPRAVNEGA CENTRA V MOZIRJU ŠMIHEL NAD MOZIRJEM

Spoznavanje delovanja
služb in organov

Zadnji aprilski torek so si osmošolci in devetošolci zgornjesavinjskih 
osnovnih šol ogledali Upravni center v Mozirju. Ob dnevu odprtih vrat, ki 
ga je pripravila Občina Mozirje ob svojem prazniku, so otroci spoznali 
delovanje služb in organov, ki se tam nahajajo.

Osnovnošolci so si z zanimanjem ogledali delovanje služb in organov 
v mozirskem upravnem centru ( fo to :  M a r i ja  Š u k a lo )

Vodje oddelkov so jim  predstavi
li prostore in potek dela v njih. Os
novnošolci so z zanimanjem pris
luh n ili tako  nače ln iku  Upravne 
enote Mozirje Vinku Poličniku kot 
d ire k to r ic i Centra za soc ia ln o  
delo Marjani Veršnik Fale in šte
viln im  drugim . Najbolj zanim ivo

pa je  bilo za številne zgornjesav- 
injske osnovnošolce spoznavan
je  dela m a tiča rk  in reg is trac ije  
vozil. Med ogledom  so se o tro
kom pora ja la  m noga zanim iva 
vprašanja, na katera so v celoti 
dobili odgovor.

Marija Šukalo

Obnovili še tretje 
bandero

Članice Društva kmetic -  aktiv Šmihel so se lani odločile, da bodo iz
kupiček od svojih prodanih dobrot -  kruha in peciva - na tradicionalnem 
Ovčarskem prazniku namenile popravilu bander v šmihelski cerkvi. Ker 
denarja ni bilo dovolj, so k akciji pristopili še mladina in šmihelski upoko
jenci in s skupnimi močmi zbrali potrebno vsoto denarja.

Bandera so poslali v popravili šol
skim sestram v Maribor. Izkazalo se 
je, da je bilo eno tako dotrajano, da 
so kupili novega, drugega pa so 
obnovili in obe sta bili blagoslovljeni 
na šmihelsko lepo nedeljo.

Takoje na popravili čakalo še tretje 
bandero, ki so ga leta 1936 iz svojih

prispevkov kupile članice Marijine 
družbe -  šmihelska dekleta. Dobro 
prenovljenega so blagoslovili in z 
ostalima dvema ponesli v procesiji 
na veliko noč. Tudi sicer Šmihelčani 
zelo skrbijo za urejenost svoje cerkve 
in pokopališča okoli nje.

Marija Lebar

V Šmihelu so poskrbeli za obnovo bandera iz leta 1936
( fo to :  I re n a  R a k )

OSNOVNA ŠOLA NAZARJE

Starši radi izpolnijo naše želje ö o ö ® n c . ® k
V mesecu marcu smo v 1. razredu OŠ Nazarje dobili novo podobo učil

nice. Na našo prošnjo se je oče učenca Gala, slikopleskar gospod Marjan 
Gradič, z veseljem odzval in na lastne stroške prepleskal stene ter pre
barval vrata naše učilnice.

V učilnici, katera je sedaj odeta v 
top le  spom ladanske ; v ijo lične, 
rumene, zelene ter oranžne barve, 
je  preživljanje dopoldanskih uric 
pravi užitek in tudi razpoloženje 
vseh nas in delovni elan je zaradi 
tega veliko večji. Gospod Marjan je 
v preurejanje učilnice vključil tudi 
nas, ki smo se z vso vnemo lotili 
barvanja števk na steni pod šolsko 
tablo. Še prej nas je poučil, da je za 
takšno  delo potrebno biti tudi 
primerno oblečen. Takoje vsakemu 
podaril oranžno majčko, za na gla
vo pa smo si naredili pleskarske 
čepice.

Po dobro opravljenem delu, ki je 
za nas učence 1. razreda bilo pravi 
izziv, si je Galov ati vzel tudi nekaj 
časa in odgovarjal na naša vpraš
anja o njegovem delu. Ker smo bili 
zelo radovedni, smo o pleskarskem 
poklicu zvedeli veliko novega.

Veseli nas, da nam starši radi pris
luhnejo in na kakršen koli način us
lišijo naše želje. Gospodu Marjanu 
Gradiču se v imenu vseh iz 1. razre
da in vodstva Osnovne šole Nazarje 
zahvaljujemo za nesebično pomoč 
pri urejanju naše učilnice.

Prvošolčki OŠ Nazarje z učiteljico 
in vzgojiteljico

Gospod Marjan nas je razveselil z oranžnimi majčkami
( fo to :  B . N a re k s )



OSNOVNA ŠOLA MOZIRJE

Ob dnevu Zemlje 
posadili tiso

Mozirski četrtošolci so 23. aprila s pomočjo vodje nazorske krajevne 
enote Zavoda za gozdove Slovenije Damjana Jevšnika pred osnovno šolo 
posadili potomko Solčavske tise, ki velja za najstarejšo na našem območju. 
S tem dejanjem so se spomnili dneva Zemlje.

Jevšnik je šolarjem najprej pred
stavil Solčavsko tiso, ki spada med 
najstarejše v Sloveniji, sama vrsta 
drevesa pa med najstarejše na 
svetu. Otroci so z zanimanjem pos
lušali razlago, nato pa so sadiko 
posadili v velik cvetlični lonec. Ko se 
bo drevo malce utrdilo in razraslo, 
ga bodo p resad ili na prim eren 
prostor v bližini šolskega hrama.

Šolarji so se nato odpravili še na 
Brdce. Tam raste okoli 500 let stara 
lipa, kije zaradi svoje starosti uvršče
na med posebnosti našega okolja. S 
tem so v enem dnevu podrobneje 
spoznali kar dve drevesni vrsti. Skrb 
za slednje mora biti vse večja, saj 
drevesa pri ohranjanju naše narave 
opravljajo veliko in pomembno vlogo.

Benjamin Kanjir

Potomka solčavske tise bo odslej krasila okolico mozirske osnovne 
Šole ( fo to :  B e n ja m in  K a n jir )

OSNOVNA ŠOLA NAZARJE

Dan namenjen varnosti
Nazorski osnovnošolci so se skozi celotno šolsko leto seznanjali z ra

zličnimi vrstami varnosti. Od prometne do socialne, osebne, pogovarjali 
so se o odnosih med generacijami, 24. aprila pa so ob obravnavanju teh 
tem pripravili celodnevni projekt. Ob podpori Občine Nazarje in Sveta za 
preventivo in vzgojo v cestnem prometu je potekal v prostorih šole, v nje
ni okolici in ob prometnih poteh.

Vodja policijskega okoliša Slavko 
Šmigoc je  šolarjem predaval o kole
sarjih v prometu, o pešcih in varni 
vožnji z m otornim i vozili, s pou
darkom na uporabi varnostnega 
pasu. Osnovnošolci so z zaniman
jem poslušali in postavljali vprašan
ja. Ob tem je potekala delavnica na 
temo prve pomoči.

Praktični prikaz uporabe varnos
tnih pasov je z uporabo zaletavčka 
potekal na parkirišču pred osnovno 
šolo. Otroci so preizkušali, kakšne 
sile se sproščajo v primeru nesreč 
in v kako veliki meri je pomembna

pravilna uporaba varnostnih pasov.
Prometni policisti iz Celja so raz

kazali opremo, ki jo  uporabljajo ob 
nadzoru prometa. Šolarji so z zani
manjem preizkušali laserski meri
lec hitrosti, lisice in ostalo opremo. 
Ob sedenju na policijskem motorju 
in v vozilu so dobili občutek, kako se 
policisti počutijo, ko rešujejo ra
zlične probleme, ki nastajajo v pro
metu.

Varnostniki iz podjetja Gorenje so 
pokazali, kakšno opremo upora
bljajo ob varovanju imetja in ra
zličnih prireditev. Člani Združenja

šoferjev in avtomehanikov Zgornje 
Savinjske doline so pregledovali 
opremljenost koles in na poligonu 
nadzirali varno vožnjo s kolesi in up
oštevanje prometnih pravil.

S pomočjo podjetja Izletnik so se 
otroci učili pravil varnega vstopan
ja  in izstopanja iz avtobusa. Veliko 
nesreč, tud i sm rtn ih , se pripeti 
ravno zaradi nepoznavanja in ne
upoštevanja teh pravil.

Šolarji so se seznanili z gostoto 
prometa, ki se dnevno »vali« skozi

Trad ic iona ln i m a lonogom etn i 
turnir v Nazarjah je  ob praznovan
ju  27. aprila in i .  maja tokrat trajal 
le 12 ur, saj organizatorjem ni us
pelo d ob iti zadostnega  štev ila  
igralcev. Kljub temu je bil izredno 
zanim iv, saj so se za razliko od 
p re jšn jih  le t med sebo j p rv ič

njihov kraj. Šteli so avtomobile in 
tovorna vozila. Preštevali so tudi 
neuporabnike varnostnih pasov.

Dan varnosti v OŠ Nazarje je zelo 
dobro uspel. Osnovnošolci so prido

bili kopico novih znanj, ki jih bodo 
potrebovali vse življenje. Zavoljo 
velikega zanimanja bi bilo koristno 
podobne dneve organizirati tudi v 
drugih osnovnih šolah. Varnost je 
namreč tista kategorija, ki s e je  
človek nikoli dovolj ne nauči.

Benjamin Kanjir

pomerili Savinjčani in Zadrečani. 
Slednji so zm agali z rezultatom 
4 4 :3 6 , kar pa ni b ilo  n a jb o lj 
pomembno, pomembnejše je  bilo 
dejstvo, da so obdržali trad ic ijo  
maratona in da je  turnir minil brez 
poškodb.

Franjo Pukart

Otroci so lahko preizkusili, kakšne sile se sproščajo v primeru 
nesreč in zakaj je pomembna pravilna uporaba varnostnih pasov

( fo to :  B e n ja m in  K a n jir )

2 9 . NOGOMETNI MARATON V NAZARJAH

Zadrečani premagali 
Savinjčane

Za razliko od prejšnjih let so na nazarskem malonogometnem 
maratonu med seboj prvič pomerili Savinjčani in Zadrečani

( fo to :  F ra n jo  P u k a r t )



OBČINA LJUBNO

Županja priredila sprejem za Primoža Pikla
Ob koncu smučarske sezone, ki je bila za državnega reprezentanta v 

smučarskih skokih, Ljubenca Primoža Pikla, zelo uspešna, je ljubenska 
županja Anka Rakun pripravila sprejem, katerega so se ob priljubljenem in 
skromnem Piklu udeležili predstavniki Smučarsko skakalnega kluba BTC 
Ljubno ob Savinji, predstavniki občine in privrženci smučarskih skokov.

hov, res iskreno in iz vsega srca 
tudi v bodoče.«

Piki je  prvič opozoril nase leta 
1999 na tekmovanju v Mostecu, 
kjer je v kategoriji do 18. let osvojil

Uspehi Primoža Pikla so Ljubno 
ob Savinji in celotno Zgornjo Sav
injsko dolino postavili na svetovni 
zem ljevid, je poudarila  županja 
Anka Rakun in čestitke  za vse 
dosedanje uspehe na različn ih  
skakalnicah v svetovni eliti sklenila 
s sledečimi besedami: »Vsakokrat, 
ko poletiš v nebo, začutiš, da nebo 
ni ne čas, ni ne prostor, nebo je 
neskončnost. Iskrene čestitke  
vseh občank in občanov, vseh pr
ijateljev smučarskih skokov, želimo 
ti zdravja in sreče ter veliko uspe-

Za uspehe Primoža Pikla je v veliki meri zaslužen tudi njegov 
dolgoletni klubski trener Janez Debelak (desno) ( fo to :  E M S )

prvo mesto. Z vztrajnostjo in pod 
strokovnim vodstvom klubskega 
trenerja Janeza Debelaka se je  v 
pretekli sezoni z osvojenim  34. 
mestom v svetovnem pokalu za
pisal med svetovno skakalno elito. 
Tekmovalni višek sezone je Piki 
doživel na poletih v Planici, kjer 
je  osvojil 15., 17. in 19. mesto in 
za n am e če k  s p o le to m  2 0 8  
m etrov postavil še svoj osebni 
rekord . Še pred neka j le ti so 
strokovnjaki trdili, da Primož Piki 
ni skakalec za največje naprave, 
kar je  v Planici v celoti dem anti
ral in napovedal, da bo v prihod
njih sezonah eden od slovenskih 
orlov, ki bodo krojili svetovni vrh 
skakalnega športa.

Savinjčan

ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Kadetinje desete v državi, mlajše deklice v 
boj za naslov državnih prvakinj

Ekipa kadetinj RK Nazarje je z 10. mestom v državnem prvenstvu izpolnila cilje v sezoni 
2006 /2007  ( fo to :  F ra n c i K o tn ik )

Ekipa kadetinj Rokometnega kluba Nazarje je 
z uspešnim nastopom na zaključnem turnirju 
ekip, ki so se potegovale za končno 9. do 12. 
mesto v državnem prvenstvu, potegnila črto pod 
sezono 2006/2007. Nazarčanke so končale na
10. mestu, do srede junija pa jih čaka še nekaj 
prijateljskih tekem. Do takrat naj bi bila znana tudi 
nadaljnja usoda te ekipe, kije v Nazarjah skupaj 
s prejšnjim vodstvom kluba orala ledino na po
dročju rokometa.

Kadetinje RK Nazarje so redni del prvenstva v

vzhodni skupini končale na tretjem mestu, takoj 
za favoriziranima ekipama Celja in Velenja. V 
nadaljevanju tekmovanja so Nazarčanke na 
turnirjih v Škocjanu in Ljubljani dvakrat izgubile 
proti ekipama RK Škocjan in RK Krim Mercator 
ter se uvrstile v skupino, ki se je  potegovala za 
končno 9. do 12. mesto.

Na zaključnem turnirju v Nazarjah so domačinke 
premagale gostje iz Zagorja 18:10, po pristran
skem sojenju izgubile proti ljubljanski ekipi ŠD Polje 
16:19 in za konec premagale še kadetinje RK

Šempeter-Vrtojba 17:9, kar je pomenilo skupno 
zelo dobro 10. mesto med 22 ekipami. Še boljša 
uvrstitev se nasmiha njihovim mlajšim klubskim 
kolegicam, ki se bodo na nedeljskem turnirju v 
nazorski športni dvorani potegovale za prvo mes
to v skupini ter uvrstitev med prvo četverico, ki se 
bo pomerila za naslov državnih prvakinj.

Franci Kotnik

STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD

liga z zračno 
puško

V okviru gornjegrajskega strelskega društva je 
od 31. januarja do 18. aprila v domači osnovni 
šoli potekalo strelsko tekmovanje Liga z zračno 
puško. Tekmovalci so se udeležili deset kol, od teh 
jih je pet štelo za rezultat, ostalo pa za trening.

Strelci so lahko dnevno opravili po dva nastopa, 
člani pet diabol za preizkus in 20 za oceno, mlad
inci pa pet za preizkus in deset za oceno. Od tis
tih, ki so odstrelili pet kol za oceno, so bili najboljši 
-  med člani: 1. Dušan Žehelj (867 krogov od 
1.000 možnih), 2. Boris Purnat (834), 3. Jože 
Gomboc (828), - med mladinci: 1. David Žehelj 
(352 krogov od 500 možnih), 2. Matevž Rihter 
(326) in 3. Rok Rup (325).

Jože Gomboc
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O B Č IN A  N A Z A R JE  N A Z A R  J  E O B Č IN A  N A Z A R JE  N  A  Z  A  R  J  E

Občina Nazarje na podlagi 10. člena Zakona o športu (Ur. 1. RS, št. Občina Nazarje na podlagi 8. člena Zakona o uresničevanju javnega
2 2 /98 ), Pravilnika o načinu vrednotenja športnih programov v Občini interesa na področju kulture (Ur. 1. RS, št. 9 6 /0 2 ) in Pravilnika o sofi-
Nazarje (Ur. glasilo zgornjesavinjskih občin št.2/01 in 10/2003) ter nanciranju program ov na področju kulturne dejavnosti v Občini
sprejetega Letnega programa športa objavlja Nazarje (Uradno glasilo ZSO, št. 13/05) objavlja

J A V N I R A Z P IS J A V N I R A Z P IS
z a  s o f in a n c ir a n je  š p o r ta  v  O b č in i N a z a r je za  s o f in a n c ir a n je  p ro g ra m o v  n a  p o d ro č ju  k u ltu rn e

z a  le to  2 0 0 7 d e ja v n o s t i v  O b č in i N a z a r je

1. Na razpisu za sofinanciranje športnih programov lahko 1. Predmet javnega razpisa
sodelujejo: Predlog javnega razpisa je zbiranje predlogov za sofinanciranje pro-
- Društva in klubi ter Športna zveza Občine Nazarje, gramov na področju kulturne dejavnosti v letu 2007, k ijih  bo Občina
- gospodarske družbe, zasebniki in druge organizacije Nazarje sofinancirala iz občinskega proračuna.

registrirane za opravljanje dejavnosti v športu.
2. Višina razpisanih sredstev

2. Pogoji za prijavo na razpis V proračunu Občine Nazarje je za sofinanciranje programov kul-
- da imajo sedež in delujejo na območju Občine Nazarje,
- da so registrirani za opravljanje športne dejavnosti,

turnih dejavnosti zagotovljenih 4.590,00 EUR.

- da imajo urejeno evidenco o članstvu, vadbi in dokumentacijo, 3. Prijava na razpis
kot določa zakon o društvih Na razpis se lahko prijavijo:

- da imajo zagotovljene materialne, kadrovske in - društva, registrirana v skladu z Zakonom o društvih,
organizacijske možnosti za uresničitev načrtovanih - samostojni izvajalci na področju kulture
športnih aktivnosti. - zasebniki in drugi, ki delujejo na področju ustvarjanja in

posredovanja kulturnih vrednot ter so njihovi kulturni programi
3. V letu 2007 bomo sofinancirali naslednje programe: v interesu Občine Nazarje.
- športno vzgojo otrok in mladine, ki se prostovoljno ukvarjajo s Pravico do sofinanciranja imajo izvajalci, ki izpolnjujejo naslednje

športom zunaj obveznega strokovnega izobraževalnega pogoje:
programa -  36 % - da imajo sedež v Občini Nazarje,

- kakovostni in vrhunski šport -  24 % - da so registrirani za opravljanje programov na področju kulture,
- izobraževanje, usposabljanje, izpopolnjevanje strokovnih - da imajo zagotovljene materialne, prostorske, kadrovske in

kadrov v športu -  8 % organizacijske pogoje za izvajanje določene kulturne dejavnosti,
- pomembnejše občinske športne prireditve -  17 % - da imajo urejeno evidenco o članstvu in ostalo dokumentacijo, ki jo
- delovanje športnih društev in Športne zveze Občine Nazarje -  15 % določa Zakon o društvih,

- da vodijo evidenco o opravljenih vajah in nastopih,
4. Izbrani programi bodo sofinancirani iz proračunskih sredstev za - da aktivno delujejo najmanj eno leto.

šport v letu 2007 na podlagi Pravilnika o načinu vrednotenja športnih 
programov v Občini Nazarje. Razpisna dokumentacija je na voljo na sedežu Občine Nazarje.

5. Rok za predložitev prijav je  18 .5 .2 00 7 . Prijave pošljete v zaprti Prijave na javni razpis dostavite osebno ali po pošti v zaprti kuverti s
kuverti na naslov: Občina Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje s pripi- pripisom: »NE ODPIRAJ- RAZPIS KULTURA 2007«, na naslov Občina
som "Javni razpis -  šport 2007". Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje do 18. 5. 2007 do 12.00 ure.

0  izidu javnega razpisa bodo vlagatelji obveščeni s sklepom.
6. Prejete vloge bo ocenila občinska komisija za šport skladno s Pogoji, 

normativi in kriteriji za vrednotenje in sofinanciranje športnih program- 4. Končna določila
ov v Občini Nazarje. Program mora biti finančno ovrednoten in navedeni viri 

financiranja.
7. Izbranim izvajalcem bo izdan sklep o sofinanciranju programov in 

na podlagi sklepa bo z njimi sklenjena pogodba o sofinanciranju pro- V roku prispele vloge bodo ovrednotene v skladu s Pravilnikom o
gramov v letu 2007. sofinanciranju programov na področju kulturne dejavnosti v Občini 

Nazarje.
8. Prijava mora biti dana na obrazcih naročnika, kijih dobite na sedežu 

Občine Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje. Z izbranimi izvajalci bodo sklenjene pogodbe o sofinanciranju.

Župan Občine Nazarje Župan
Ivan PURNAT, 1. r. Ivan PURNAT, 1. r.



Nesposobno in protizakonito delovanje 2?
Zelo sem bil presenečen nad pis

anjem g. Andreja Presečnika v Sav
injskih Novicah 20.4.2007. Očitno 
župan ni pristojen za pisanje takšnih 
odgovorov in opravičil društvom za 
zgrešene poteze predsednika odb
ora za proračun in premoženjsko 
stanje občine Gornji Grad. G. Andrej 
Presečnik se je odločil za pregovor 
»Najboljša obramba je napad« in niti 
z besedo ni omenil svoje napake in 
temo v članku, ampak je napadel 
mene osebno kot to počne že vse 
od oktobra lani. To razumem, da im
amo v občini Gornji Grad izvoljenega 
župana, ne razumem pa to, da vodi 
g. Presečnik občino in bil že skrajni 
čas, da ga imenuje za podžupana. 
Zakon o lokalni samoupravi jasno 
razmejuje pristojnosti med županom 
in občinskim svetom.

Zganjanje demagogije okrog šte
vilk zadolžitve občine Gornji Grad so 
samo laži in sprenevedanje, bil bi že 
skrajni čas, da bi operirali z pravimi 
številkami in kje in zakaj so nastale.

G. Andrej Presečnik točno pozna 
kako in kdaj so nastale težave v 
podjetju Engo d.o.o.. Eden od soav
torjev težav je  tudi sam. Ob pomoči 
njegovega računovodja (oba sta 
Gornjegagrajčana) nista dovolila 
dviga toplotne energije za podjetje 
Smreka d.o.o. (oba sta predstavni
ka lastnika ZKZ Mozirje). Na poga
janjih, ki smo jih imeli z njimi nista

hotela slišati o podražitvi, kljub temu 
da smo dokazovali večje stroške 
obratovanja. Treba je povedati, da 
Smreka d.o.o. še danes dobiva to
plotno energijo za ceno ki ne pokri
va stroškov surovin kaj šele ostalo. 
O tej temi imam veliko napisanega 
gradiva, a kaj ko se pri težavah po
javljajo isti ljudje, ki danes pišejo in 
govorijo popolnoma druge stvari. 
Očitno gre za izgubo spomina tudi 
pri g. Andreju Presečniku.

Zadnji odstavek prispevka je  pa 
popolna zmešnjava. Očitno gre za 
pisanje enega avtorja in podpis 
dveh različnih oseb. Ne razumem 
kaj imajo poslanci pri tem in kdo? V 
nekem sistemu, kije za nami so ljudi 
obdolževali na osnovi govoric, pa 
ne pričakujete, da bodo govorice že 
temelj za kakršno koli obsodbo. Res 
pa je, da seje od oktobra lani v obči
ni Gornji Grad vse tako spremenilo, 
da nam uhajajo investitorji, zapira
jo  lokale, nobeden noče investirati. 
Vsi se izogibajo lokalne politike ker 
so za njih vsi sumljivi, sploh pa če so 
sodelovali s prejšnim županom. 
Čas bo pokazal kdo je  kdo v naši 
občini, kajti z trdim delom in znan
jem  smo v dvanajstih letih veliko 
naredili. In kako v prihodnje?

Občan občine Gornji Grad 
Toni Rifelj 

Attemsov trg 9 
Gornji Grad

Lutka obvoznica (2. del)

Ker se v zadnjem času v Lučah 
zopet krešejo mnenja o poteku ob
voznice in z njo (ne)povezanim  
občinskim  nakupom Berginčeve 
hiše, bi rad podal nekaj pojasnil.

Že prejšnji občinski svet je na eni 
svojih prvih sej sprejel odločitev, ki 
velja do nadaljnjega, da se seje sve
ta snemajo samo v avdio obliki in se 
o poteku seje vodi tudi zapisnik, ki 
se javno objavi na občinski oglasni 
deski in spletnih straneh občine. 
Sicer pa so seje sveta tako ali tako 
prav ilom a javne  in zato  tud i 
dostopne občanom.

Na zadnji seji občinskega sveta 
smo se res pogovarjali o morebitni 
menjavi Berginčeve hiše za drug 
primerljiv objektvobčini intudi spre
jeli odločitev, da se o tej možnosti v 
določenih okvirih in pod določeni
mi pogoji z lastniki še pogajamo. 
Nikakor pa na tej seji še ni bila spre
jeta dokončna odločitev o nakupu. 
Tudi mnenja svetnikov so si glede 
tega bila različna.Topa je tudi njiho
va legitimna pravica in ne nazadn
je tudi odraz demokratičnosti na
jvišjega občinskega političnega or
gana. Vsi smo se nekako poenotili

MORANA POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A le k s a n d e r  S t e b lo v n ik  s .p .  P a r iž l je  11 c  B r a s lo v č e

Telefon: 7000-640

na točki, daje lokacija te hiše gotovo 
pomembna za bodoči razvoj tega 
dela naselja, nismo pa si bili povsem 
enotni glede cene in n a jp ri
mernejšega časa menjave ter tako 
eventualnega posrednega vplivan
ja  na bodočo traso obvoznice.

Po zadnjih informacijah s strani 
p re d s ta vn iko v  M in is trs tva  za 
okolje in prostor, ki koordinirajo 
pripravo državnega lokacijskega 
n ačrta  za u red itev  re g io na ln e  
ceste Radmirje-Luče in istočasne 
ureditve Savinje za zagotavljanje 
poplavne varnosti na obm očju  
Luč, sta v ožji strokovni izbor var
iant prišli samo še varianti 4 in 5 
oz. po novem severna varian ta  
(k las ična  obvoznica s tunelom  
skozi Breznico) in južna varianta 
(cesta v Luče čez obstoječi most 
in takoj desno ob brežini Savinje), 
ki se bosta v nadaljnjem postop
ku projektno podrobneje obdela
li in po potrebi še nekoliko modi
f ic ira li (npr. m ožnost več jega 
k riž išča  pred p redv iden im  vs
topom v tunel, možnost nekoliko 
daljšega tune la ...). Pojavnih pred
stavitvah, predvidom a v jese n 
skem času, se bo oblikovala tudi 
dokončna varianta obvoznice, ki 
bo kon ča la  d ese tle tje  d o lg o

dilemo, k ije  gotovo na nek način 
obremenjevala in delila  Lučane. 
Tako bo končana tudi pat pozicija 
v kateri smo bili blokirani pri nad
a ljn jem  prostorskem  in še kak
šnem razvoju naselja Luče z okoli
co.

Nekaj nadaljnjih let bo zato gotovo 
ključnega pomena za razvoj kraja 
v prihodnje in posledično tudi za 
generacije, ki šele prihajajo. V tej fi
nančni perspektivi in spremenjen
em načinu financiranja občin ima
mo nam reč velike razvojne 
priložnosti, ki se bodo le stežka kma
lu ponovile. Na nas vseh pa je, da jih 
izkoristimo.

Pri letošnjem sprejemanju občin
skega proračuna in bodočih inves
tic ij smo v občinskem  svetu že 
dosegli visok politični konsenz, kar 
je  po moje velik garant, da bomo 
zadane cilje skupaj tudi lažje ures
ničili. To pa tudi zato, ker verjamem 
v iskrenost, poštenje in odgovor
nost vseh tistih, katerim nam je bilo 
zaupano soodločanje o teh pomem
bnih stvareh.

Podoben konsenz pa bo potreb
no doseči tudi med občani.

In potem bodo prišli tudi rezultati...
Župan občine Luče 

Ciril Rose

Č R N A  K R O N I K A
• LOKAL OSTAL BREZ GOTOVINE

Mozirje: V noči na 23. april je  bilo vlomljeno v gostinski lokal Gams in 
rožice. Neznani storilec je odnesel menjalni denar.

• DO KOSILA BREZ DOVOLILNICE
Ljubno ob Savinji: 27. aprila zjutraj je ribiški čuvaj RD Ljubno obvestil 

policiste, da v reki Savinji več neznancev lovi ribe brez dovoljenja. Poli
cisti so odšli na kraj dogajanja, čuvaj pa je v njihovi prisotnosti ugotovil 
identiteto neznancev.

•  NEŠPORTNO DEJANJE
Rečica ob Savinji: V noči na 28. april je  neznani storilec vlomil v objekt 

ŠD Mladost Rečica. Odnesel je akustiko in nekaj žogic za igranje tenisa.

•  Z VOZILOM V POTOK
Luče: 29. aprila ob 17.30 uri je 64-letni voznik, kije vozil po cesti Krnica- 

Rogatec, zapeljal s strmega makadamskega cestišča v potok. Poškodovano 
sopotnico so reševalci nujne medicinske pomoči oskrbeli na kraju nesreče in 
jo  odpeljali v celjsko bolnišnico. Gasilci enote za tehnično reševanje, ki deluje 
v okviru PGD Nazarje, so preprečili iztekanje nevarnih snovi v vodo.

S T O R / ? ^

Tel.: 03/700-14-85, Gsm: 041/613-269

ROPOTAR Ivan s. p. ŠEMPETER v Savinjski d o lin i



Ali bo kandidat za častnega občana kandidiral?
Iz  p o v se m  izn en a d a  sm o  izv e d eli, da  se v  zap rtih  

m iš m a š e v s k ih  k rog ih  š u š lja , da bo S u lč a v a n s k i F ra n c e  v  
n e o d d a lje n i p rih o d n o sti p re je l č a s t in n a lo g o , da nos i n a ziv  
č a s tn e g a  in v e le s p o š to v a n e g a  o b č a n a  v sa j en e  o b č in e  v  
p re m ili naši do lin i z g o rn je  S a v in je  to ka .

N a  uho n am  je  prišlo, d a  naj bi si 
bojda, m e n d a  in m o g o če  prav  z a 
res  ta  n az iv  z lobira l na  tak  p re
fin jen  način , da  je  z  razd rap an im  
s ta ro m o to rn im  d v o k o le s n ik o m  
dostav lja l okoli ov inkov vsaj e n e 
ga od žu p a n o v  naših občin.

D a  bi bila z a d e v a  z  d o kaz i pod
k rep ljen a , p rilagam o jasn o v id n e  
d o k a z e  na  naslovnici tokratn ih  
novic, saj je  bil F ranci u jet na  delu  
in tudi poslikan s fo to ap ara to m  - in 
to v digitaln i tehniki!

M en im o , da tak  spodrslja j ni 
s tv a r naključ ja , ke r je  pe lja l ž u p a 
na m o zirskeg a  (iz  slike je  razvidno , 
da  ni bilo o b ra tn o ) okoli n o vo zg ra 
je n e g a  krožišča v dotičnem  kraju, 
kar se  š te je  z a  uslugo!

P a z ite  zdaj! Ž u p a n a  ni d o stav 
ljal okoli ovinka en krog, pardon, 
a -a , n e -e , pač  pa dva!

Iz  v s e g a  razv id n eg a  je  m oč  
sk lep ati, d a  si Franci od S o lčave  
zas lu ž i n az iv  o b čan a  časti na j
m an j v  m ozirski občini, m ogoče  
celo  z a  kakšno  leto z a  naza j.

Ž u p a n a  od M o z ir ja , 
Ivan a  S u h o veršn iko veg a , 
pa n ap ro šam o , da  v n a 
dalje  pazljivo  izb ira , h ko
m u po poslej prisedal, saj 
m u lahko ustavi občan , ki 
častitljive titu le še  ne  po
sed u je , č e ravn o  jih  ž e  
rahlo  prim anjku je.

v imenu Komisije za 
častna vprašanja: 

predsednik 
sir Hugo von Mušnik

Moški naval na cvetje
V  M o zirskem  gaju  so našli 

način , kako  v  park  cvetja  z v a 
biti tudi ve č je  količine m oških. 
K ar napre j sadijo  in o b re z u je 
jo  n e k a k š n e  v in ske trte . P o 
tem  se  s icer izgovarja jo , da  
pijejo po pam eti, a m p a k  še  
vs a k a , ki jih  je  v id e la , je  rekla , 
da so bili v r o ž ’cah.
(minister za kihanje opozarja: 
rešite se senenega nahoda s ta 
pravo rož’co)

M o zirja n o m  m e n d a  pri 
o b n o v i d e la  trš k e g a  je d ra  

n is o  n ič e s a r u k rad li -
ra ze n  č as a , trd ijo  n e ka te ri.,_____________________________ ./

Če je igra dobra, 
je je prehitro konec
K ako  hitro čas  beži, so  ugo

tovili g ledalc i na m alo n o g o - 
m e tn e m  m araton u  v N a z a r 
jah . P o tem  pa so jim  o rg an i
zato rji pojasnili, d a  se  je  2 4 -  
urni m ara to n  skra jša l na po lo 
vico te g a  časa .

D a  je  bila z m a g a  najboljših  
v s e e n o  čas tn a , d o k a zu je  koli
č in a  popite  p ijače , ki se  ni p re 
polovila.

Dovod toplote in hladu
V  N azarja h  se  ob  k oncu  

k u riln e  s e zo n e  v  še  v e d n o  
h la d n ih  ju tr ih  g re je jo  s 
p ro b le m a tik o  s is te m a  o g re 
v a n ja  m lač n e  v o d e.

P o tem  ko sta  si d op ise  iz
m e n ja la  K o sova protikorup
cijska kom isija in g o sp o d ar
sko m inistrstvo, so se  ra z g re 
te d e b a te  š e le  pričele.

N aravo vars tven ik i ž e  ž u g a 
jo  s prstom , ke r p reg reva jo  
o zrač je . Ali po po treb n em  ali 
n ep o treb n em , bodo N a z a rč a -  
ni ugotavlja li prihodnjo z im o, 
ko bodo videli, ali jih  še  o g re 
va  s istem  z a  da ljinsko  d o v a 
ž a n je  to p lo te  ali p reg re to  
o zrač je , s icer se  bodo greli ob  
p rv o m a js k ih  k reso v ih  tudi 
d ru g e  m e s e c e  v le tu .

Vnetljivi kresovi
Č e p ra v  je  republiška  u p ra 

va  z a  zašč ito  in re š evan je  
ra z g la s i la  v e lik o  p o ž a rn o  
o g ro žen o s t kresov, m o ram o  z  
ža lo s tjo  v  srcu poročati, da  so  
do ta l pogoreli vsi v dolini.

P ričakovati je , da  bo o b n o 
va  tra ja la  vse  do prihodn jega  
m aja .

(betke k  koprive
SLABA IZKUŠNJA

Martin Aubreht, starosta mozirskih planincev: »Polde, zdaj ko si si 
ogledal Mozirski gaj, te je kaj zamikalo, da bi na stara leta spet rožice 
sadil?«

Polde Bibič, dramski igralec: »Kje pa! Rož nimam rad vse od takrat, 
ko sem bil še Bedanc in m eje z njimi v Kekčevi deželi poskušala os- 
voiiti Pehta...«

RECEPT ZA ZDRAVJE I.
Sebastjan Kamenik, radijski voditelj (levo): »Danilo, sem slišal, da 

je tvoje vino že tako dobro in zdravilno, da ga bodo positional zdravniki 
predpisovali na recept...«

Danilo Steyer, vinar iz Plitvice pri Apačah: »Ne vem, kako je pri vas, 
pri nas je pravilo naslednje: Spoštuj žlahtno kapljico vina, uživaj jo 
redno, toda zmerno. Nagrajen boš z zdravim  duhom, čvrstim  
zdravjem, lepšim in daljšim življenjem.«

RECEPT ZA ZDRAVJE II .
Anton Venek, upokojeni mozirski ravnatelj (levo): »Gospod Ac

man, vi ste učakali 90 let, zaupajte nama svoj recept za dolgo in 
zdravo življenje!«

Anton Acman, upokojeni mozirski zborovodja: »Pssst, tega se ne 
govori na glas! Pazljivo prisluhnita, kajti povedal bom samo enkrat: 
pijta Steyerjeva vina po njegovem receptu.«
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M IN I S L O V A R Č E K :
NERAT- S lovenski pedagog- M iha (1845-1922) 
VAPCARO V- Bolgarski pesnik- Nikola 
NAREV- reka na Poljskem 
O KLAST- rastlina z  belim i cvetovi 
SO TIN - Nem ški operni pevec- Hans

1 3 7 6 8

7 6 5

2 3 8

9 2 3 5 7

8 4 2

4 6 9 3 1

3 8 4

5 2 7

4 2 5 8 9

NAVODILO ZA SUDOKU
M režo izpo ln ite  tako, da v 

vsakem stolpcu in vrstici le enk
rat uporabite vsako številko od 
1 do 9. Enako velja za vsakega 
od m alih  pravokotn ikov 3x3. 
Možna rešitev je  vedno le ena. 
Nobena številka se torej v  vrsti
ci, stolpcu ali m alem  pravokot
niku ne sme pojaviti dvakrat.

REŠITEV IZPREJŠNJEŠTEVILKE

? 3 6 1 5 4
1 4 5 3 6 2
4 5 3 6 2 1
6 1 2 4 3 5
5 6 1 2 4 3
3 2 4 5 1 6



Napovednik

•  Petek (4. maj), ob 17.00, Mercator center Celje
Otvoritev razstave likovnih del Bernarde Urh____________

•  Petek (4. maj), ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Slovesna prireditev ob 120-letnici PGD Mozirje__________

•  Sobota (5. maj), ob 10.00. Mozirski trg
Prikaz gasilske vaje: Delovanje in razvoj »požarne 
brambe« in gasilstva v Mozirju od leta 1700 do danes

•  Nedelja (6. maj), ob 10.00. Športna dvorana Nazarje
Rokometni turnir za uvrstitev v finale državnega prvenstva 
(mlajše deklice B) ________________________

•  Nedelja (6. maj), ob 11.00. Mozirje
Slovesna predaja zaščitne gasilske opreme_____________

ŽIVALI -  PRODAM
Prodam jagnjeta od 25 -  30  kg; 
gsm 041/881-276.

DRUGO-PRODAM
Prodam tuš kad 80 x 80 cm -  novo 
in posteljo 190 X 90 cm, z jogijem; 
gsm 041 /7 83 -4 48 .
Prodam 2 gumi-voza s traktor, prik- 
Ijučk. in konjsko vprego, (prim. za 
prevoz ljudi), tel. 584-41-51. 
Prodam cisterno za gnojevko, crei
no, 2 .2 0 0 1; tel. 583-10-91.

Vile za okrogle bale - prodam; gsm 
0 5 1 /3 3 1 -0 2 0 .

DRUGO -  KUPIM
Kupim kovinska platišča 15" za 
opel corsa ali meriva; tel. 583-10- 
91.
Kupim prikolico za osebni avtomo
bil, do 700 kg nosilnosti; gsm 041 /  
251-046.

DRUGO
Izposoja cepilca drv, hid., el. 220;

■ B * Rdeči križ in Karitas 
Šmartno ob Dreti

vabita na dobrodelni koncert

R o k a  i n  s r c e  z a  v s e  l j u d i

V  n e d e ljo , 1 3 .  m a ja  2 0 0 7  o b  1 5 . 0 0  u r i, 
v  o s n o v n o  š o lo  Š m a r t n o  o b  D r e t i

Nastopajo;

TANJA ŽAGAR 
ANSAMBEL A-JE-TO 
HABROVI FANTJE 
BENO IN MARKO 
ANSAMBEL BELINOVI 
CPZ ŠMARTNO 
OŠ ŠMARTNO 
VRTEC ŠMARTNO 
LJUDSKI IVO

- FANTJE TREH VASI 
-BENJAMINA IN

KRISTINA ŠUSTER
- DRUŽINA ZAVOLOVŠEK
- LJUDSKI PEVCI 

PRIJATELJI 6-ŠE
- SUŠKA BANDA
- FRANCI PUŠNIK
- FOXY TEENS

Povezovalca: Janja Irman Kolar 
Sebastjan Kamenik

Prodaja vstopnic 1 uro pred koncertom.

M e d ijs k i s p o n zo r: S a v in js k e  nov ice

gsm 041 /7 83 -4 48 .

VOZILA -  PRODAM
Prodam skuter 50, let. '01, cena 
750 eur in otroško kolo 16", cena 
100 eur; gsm 041/783-528. 
Prodam R5, five plus, let. '96, prva

lastn ica , prev. 97 .300  km; gsm 
0 3 1 /6 50 -9 97 ,

OSEBNI STIKI
Če imate namen spoznati resnega 
fanta za skupno življenje -  pokličite 
0 3 1 /8 0 7 -3 7 6 .

N a r o č n i k i  S a v i n j s k i h  n o v i c  

i m a j o  1 5 %  P O P U S T  

p r i  o b j a v a h  z a h v a l  i n  č e s t i t k !

MORDA STE ISKALI PRAV TO

K M E T J E , G O Z D A R J I
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, tel. 041 /606-376 .

Brleč Jakob s.p. -  Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25,1235 Radomlje.
T V  S E R V IS  IN  P R O D A J A  T E L E V IZ O R J E V  

Nudimo vam popravilo BTV Evelux in Gorenje ter prodajo BTV Eve- 
lux in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, 
gsm 0 4 1 /6 8 8 -0 9 4 .

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.
S T E K L A R S T V O  B E N D A  

Izdelava termoban stekla, velika izbira stekla, izdelava namiznih 
plošč, brušenje, vrtanje, fazatiranje, ogledala, uokvirjanje slik, 
montaža itd. Izdelava in montaža PVC oken, senčil, žaluzij, rolet itd. 
Tel. 0 3 /83 9-45 -1 0 , Gsm 031 /302-121 .

BENGLAS, d.o.o., Loke 33, 3330 Mozirje.
V IP  M E H A N

Vzdrževanje in popravila vozil, viličarjev, traktorjev in kmetijske 
mehanizacije na terenu. Gsm 041 /793-633 .

Janez Klopčič s.p., Ob Savinji 10 a  Nazarje.
P O O B L A Š Č E N I  K R O V E C  

za jeklene strešne kritine s peščenim posipom Reser, Hosekra, 
Isola, Gerard, Trimo, izvajanje stavbno kleparskih del, hidroizolac
ije, vezava, postavitev ostrešij, frčad in napušča, krovska dela. Gsm 
0 41 /4 4 4 -1 3 1 .

Andrej Strnad s.p., Tlaka 12, Gornji Grad.
K A M N O S E Š T V O  P O D P E Č A N  

Izdelovanje nagrobnikov in okenskih polic. Šalek 20, Velenje. Tel. 
897-03-00  ali gsm 0 41 /6 52 -1 08 .

Kamnoseštvo Podpečan Valentin s.p., Šalek 20,3320 Velenje. 
IZ V A J A N J E  K M E T IJ S K IH  D E L  

sajenje koruze s pleomatsko sejalnico, baliranje, prodaja re
zanega lesa; gsm 031 /780 -596 .

Kmetijstvo in reja piščancev Kokovnik Jože, Potok 20,3331 Nazarje. 
K O L E S A R S K I  S E R V IS  -  M O Z IR J E  

Popravilo vseh vrst koles, prodaja rezervnih delov in kolesarske 
opreme. Gsm 040/431-591 -  Filip; pdf@email.si.

PROCES - PDF d.o.o., Brezje 9, Mozirje.
R IB IŠ K A  IN  L O V S K A  O P R E M A  

Nudimo vam veliko izbiro ribiške opreme (palice, role, laks, vabe, 
trnke,...), lovsko opremo, pokale, zračne puške, NOVO!!! -  pasti za 
voluharje. Tel. 03 /58 3 -36 -2 6 .

Proizvodno trgovsko podjetje DIANA d.o.o.. Obrtniška ulica 8,3331 Nazarje. 
O D K U P  B U K O V E  H L O D O V IN E  

informacije na tel. 031/649-751 ati 03 /839-51-20.
Časles d.o.o. predelava in trgovina z lesom, Homec 39,3332 Rečica ob Savinji.



VOZILI SMO: MAZDA BT-50 G l

Križanec za ljudi z aktivnim življenjskim stilom

BOLNIŠNICA
TOPOLŠICA

o jovnih naročilih:

maksimalno izrabo navora.

U N I V E R Z A  MEDOBČINSKA ZVEZA
ZA III. ŽIVLJENJSKO DRUŠTEV UPOKOJENCEV
OBDOBJE VELENJE V E L E N J E

Z a  m o j e  z d r a v j e  g r e  -

darujem za

Predstavljajte si, da križate limuzino, športnika, terenca in poltovornjak. Križanec 
bi lahko bilo vozilo, kot je mazda BT-50, ki se na trgu uvršča med tako imenovane 
pick-up avtomobile, katerih tržni delež v Evropi vztrajno narašča. Mazda BT-50 tako 
ni zgolj samo delovni stroj, ampaktudi prijeten avtomobil za potovanja, skratka avto 
za ljudi, ki jim nenehna aktivnost, ne glede na to, kje se trenutno nahajajo, predstav
lja življenjski stil. Za testni preizkus smo ga dobili v avto salonu AS v Velenju.

Pick-upi postajajo po voznih lastnostih 
vse bolj podobni osebnim avtomobilom, 
zato sem se, čeprav nevajen robustnos
ti, zelo hitro spoprijateljil z mazdo BT-50. m m m r -

[Čt] (Computed Tomography -  računalniška tomografija) je 
okrajšava za rentgensko slikanje telesnih organov po plasteh s 
sodobno računalniško opremo. Ob slikanju miza z ležečim 
bolnikom potuje skozi odprtino aparature, rentgenska cev pa 
kroži okrog bolnika. Preiskovani del telesa slikamo z več strani 
in ga navidezno razrežemo na serijo rezin. |CT aparat] je 
uporaben za preiskavo celega telesa. Omogoča vpogled v votle 
organe in odkriva začetne žilne obloge, s čimer lahko 
preprečimo morebitni srčni infarkt ali možgansko kap. Zaradi 
velike natančnosti CT-ja odkrijemo že zelo majhne začetne 
rakaste novotvorbe kar pomembno izboljša preživetje 
bolnikov. |$ CT-jem[bo diagnostika v Bolnišnici Topolšica 
natančnejša, hitrejša in učinkovitejša, sledenje uspehov 
zdravljenja natančnejše in enostavno, težkih bolnikov pa ne bo 
potrebno prevažati na preiskave v sosednje bolnišnice. 

I Nosilec akcije] zbiranja sredstev za CT v Bolnišnici Topolšica 
je Univerza za III. življenjsko obdobje Velenje.

I Prispevke | lahko nakažete na:
• transakcijski račun št.: 01100-6030279155
• sklic na številko: 00 930004 
- namen nakazila: za CT.
V Bolnišnici Topolšica lahko prejmete izpolnjeno položnico za 
nakazilo sredstev. Prispevek lahko vplačate tudi na blagajni 
bolnišnice. Informacije o nakazilu sredstev na tel. št.: 03 898 77 23.

Stara slika z rentgenom

Mazdo BT-50 izdelujejo v treh karoseri
jskih različicah, in sicer z enojno, podaljša
no in dvojno kabino. Največ udobja za pot
nike nudi slednja verzija, kakršna je bila tudi 
testna mazda BT-50, ki seje ponašala tudi 
z najbogatejšim  kompletom notranje 
opreme GT, na voljo pa so še nekoliko skrom
nejši paketi basis, CE in TE. Verzija GT poleg 
sistema ABS, sprednjih in stranskih varnos
tnih blazin, osrednje ključavnice, električnih 
stranskih šip in vzvratnih ogledal ter odbi
jačev v barvi karoserije nudi še klimatsko 
napravo, aluminijasta platišča, prednji meg
lenki, ogrevana prednja sedeža, radio s CD- 
predvajalnikom in kromirane dodatke, sk
ratka vse, kar pričakujemo od sodobne 
cestne limuzine.

V avtom ob il, ki zm ore 48  stop in j 
bočnega nagiba, ki omogoča vožnjo po 
75 cm globoki vodi in kije od tal oddaljen 
20 centimetrov, se seveda vstopa neko
liko drugače kot v običajen avtomobil. 
Toda tovrstnega »vzpenjanja« se človek 
hitro privadi in je  nato navdušen nad 
od ličn im  pregledom  nad cestiščem . 
Sedeži so kvalitetno oblazinjeni, glasnost 
radia se prilagaja glede na hitrost, klimat
ska naprava (žal ne avtomatska)je učink
ovita, potnikomje na voljo veliko predalov 
za drobnarije, voznikov p ro s to rje  er- 
gonomično zasnovan.

K varni in zanesljivi vožnji pripomorejo 
odlične zavore, potrebno pa je upošte
vati, da zadnja toga prema najbolje delu
je pri zmerni obtežitvi, pri dinamični vožnji 
s praznim kesonom pa zna zadek avto
mobila postati živahen. K dinamični vožnji 
vas zlahka zapelje 2,5-litrski turbodizel- 
ski motors 143 konjskimi očmi in 330 NM 
navora, ki sicer ni največji poskočnež v 
tem avtomobilskem razredu, odlikuje pa 
ga enakomerno pospeševanje v celot
nem delovnem območju. Motorje skupaj 
s preklopljivim štirikolesnim pogonom tudi 
ob polni obremenitvi avtomobila s 1.200 
kg kos zahtevni vožnji v vsakršnih pogo
jih. V najbolj zahtevnih razmerah je v do
datno pomoč še reduktor, ki omogoča

Če bi potreboval vozilo, ki s praktičnim 
mehanizmom za odpiranje zadnje stran
ice omogoča otroško lahko nakladanje 
in razkladanje tovora, ne bi veliko razmiš
ljal. No, nekaterim je  tovornjaški zadek 
všeč tudi kar tako, zakaj pa ne?

Franci Kotnik



Izzivamo vse tiste, ki bi bile rade lepše, privlačnejše, ki bi rade bile 
všeč sebi in drugim. V trgovini z modno konfekcijo KaNn bodo 
poskrbeli da boste dobile celovit nov izgled (pričeska, ličenje, čevlji in 
obleka), primeren vaši postavi in starosti v Savinjskih novicah pa bomo 
vašo stilsko preobrazbo pokazali tudi drugim.
Ne oklevajte, izpolnite prijavnico, priložite svojo fotografijo in kratek 

opis ter vse skupaj najkasneje do petka, 11. maja 2007, pošljite na 
naslov: Savinjske novice, Savinjska cesta 4,3331 Nazarje.

P R IJ A V N IC A
Spodaj podpisana si želim novega videza, zato se prijavljam 
za sodelovanje v akciji trgovine Kar=in in Savinjskih novic.
S podpisom dovoljujem javno objavo mojih fotografij.

IME IN PRIIMEK: __ ______________________________________ ___  1i
NASLOV: . . . .  ______________________________ ___.........

POŠTA IN KRAJ:_____________________________________________

DATUM ROJSTVA:

PODPIS:
Priloga: barvna fotografija celotne postave

Privlačni pogoji nakupa za modele vozil BMW serije 3, 
ki se jim ne boste mogli upreti.

S e lm a rd .o .o . ,  M ariborska cesta 1 1 9 ,3 0 0 0  Celje, 
te lefon (03} 4 2  44  0 00 , www.selmar.si

Veselje do vožnje
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V mesecu m aju vam  ob friziranju
— ■ ...

PODARIMO PARAFINSKO NEGO ROK!

V  tem  mesecu še posebno va b im o  b irm ance  in  prvoobhajance!

i f /  f  ’
N a ro č ila  na  te l 03 /8 3 9 -5 2 -7 1  a li 0 3 1 /7 4 0 -1 0 0  (J o ž ic a ) .

Trgovina z obutvijo  i %

J u r c e k  M

é tKOPITARNA

Odprto:
pon. - pet. od 8. do 12. 

in od 14. do 19. ure 
sob: od 8. do 12. ure

TRGOVINA Z OBUTVIJO 
ZA  VSE GENERACIJE

v  p r o d a jn e m  c e n t ru  IZ O IE S  N a z a r je ,  t e l .  8 3 9  0 9  5 0  
b i p r o d a ja ln a  J u r č e k  v  P a r iž l ja h ,  t e l .  7 0 5  0 9  3 3

N o v i  m o d e li za  p o le t je  2 0 0 7 !
N a jv e č ja  iz b i r a  iz d e lk o v  k o p ir n a  

v  d o l i n i  - u g o d n e  c e n e !
VABLJENI V PICERIJO IZOLES - NAJUGODNEJŠE MALICE V DOLINI 

od pon. do sob. malice in pice že od 9. ure dalje. Tet.: 031 892 685

Uspešen posel temelji na pravih odločitvah ob pravem času. Vaša možnost, da se 
pridružite enkratni zgodbi o uspehu je zdaj lažja kot kadar koli - omogočajo jo pri
vlačni pogoji nakupa za modele vozil BMW serije 3, vključno z enkratno možnostjo 
vplačila za zamenjavo vašega zdajšnjega vozila. Uživajte v testni vožnji z vozilom 
BMW serije 3 in doživite lahkoten tek motorjev in nove rešitve ob izjemno živah
nem vodenju. Odločite se modro in stopite naravnost po poti svojega osebnega 
uspeha, kajti ponudba velja le določen čas.

Z  vsakim avtomobilom BMW 
serije 3 boste kot del 
standardne opreme prejeli 
osnovni paket BMW  Basic 
Service Inclusive, ki vključuje 
brezplačen redni servis za 
obdobje 5 let ali prevoženih 
100.000 kilometrov.

Pooblaščen trgovec:

O
S

R
E

D
N

JA
 

K
N

J. 
C

E
L

JE


